
P r o t o k o l nr X IX /2016  
z obrad X I X  sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 
ktora odbyla sie w dniu 28 stycznia 2 0 1 6  r. 

w sali Rajcow Urzedu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczqta sic o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad X I X  sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz ~ a b s k i  rnbwiqc: 

,,Otwieram obrady XIX sesji Rady Miejskiej w Kiodzku". 

2. Stwierdzenie wainoSci sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski stwierdzil, i i  w sesji uczestniczy 18 radnych w zwiqzku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawornocne. 

(nleobecnl: p. l.Banecki, p. L. ~ w i s t ,  p. R.Wojcik). 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  powital wszystkich, ktbrzy przybyli na dzisiejszq sesjq 

Rady Miejskiej i przekazal- gtos V-ce Przewodniczqcernu Radu p. Zdzislawowi Dudzie, kt6ry 

przywital zebranych gosci oraz goicia specjalnego Michala, kt6rzy jest dzisiaj ze swojq mamq 

i siostrq. Dziesiecioletni Michal zachowat sic bardzo odpowiedzialnie i wezwal pogotowanie do 

swoich rodzicbw, ktbrzy ulegli podtruciu tlenkiem wegla. Michal uratowal swojq rodzine 

i mieszkahc6w przed wiekszq tragediq. Michat przyjq4 gratulacje i upominki, ktore wreczyli 

Starosta Klodzki p. Maciej Awiien, Burrnistrz Miasta Klodzka p. Michal Piszko, a w imieniu Rady 

Miejskiej V-ce Przewodniczqcy Rady Miejskiej p. Zdzislaw Duda oraz dyspozytorka Pogotowania 

Ratunkowego p. Katarzyna Ulbrycht, ktorej takze podziekowano za szybkq reakcje i interwencje. 

Podziekowania rbwniei skierowano do przedstawicieli gazety ,,Panorama Klodzka", ktorzy tak ie 

wsparli rodzine. 

W dalszej czesci scsji Rady Miejskiej radna p. Renata Urbaniak zaprosila wszystkich do obejrzenia 

,,JaselekU przygotowanych przez podopiecznych Zgromadzenia Sibstr Sluiebniczek Najswietszej 

Maryi Panny w Ktodzku. Wystep dziec~ zostal nagrodzono gromkimi brawami i wreczeniem 

sI-od yczy . 

Po zakonczeniu c z ~ s c i  artystycznej w wykonaniu dzieci, Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski 

oglosil przerwe od 14:55 do 15: 15. 

Po przerwie wznowiono obrady. W sesji uczestniczy 2 1  radnych. 

3. Wybor sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz ~ a b s k i  zaproponowal radnq Paniq Anete 

tosiewicz. Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazita zgode. Poddano kandydature 

pod glosowanie. 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrryma/o sie - 0. 

Radna Pani Aneta tlosiewicz zostala powolana na sekretarza obrad XIX sesji Rady Miejskiej 

w KI-odzku. 



Glos zabral Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz, ktory zwrocil sie z prosbq 

o wprowadzenie zmian do porzqdku obrad i wycofanie dwoch projektbw uchwal tj. druku nr 156 

oraz druku nr 157. Projekty te bedq procedowane na sesji w miesiqcu lutym, po zakoriczeniu 

konsultacji ze zwiqzkami zawodowymi. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie zdjecie z porzqdku obrad 

projektu uchwaty w sprawie zarniaru przeksztalcenia Zespolu Przedszkolno-~lobkowego nr 1 

w Klodzku przy ul. Grunwaldzkiej 4 w Przedszkole nr 1 w Klodzku, druk nr  156. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 

Projekt uchwaly na druku nr 156 zostal zdjety z porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie zdjecie z porzqdku obrad 

projektu uchwaly w sprawie zamiaru przeksztalcenia Zespolu Przedszkolno-Zlobkowego nr 2 

w Klodzku przy ul. Bohaterbw Getta 4 w Przedszkole nr 2 w Klodzku, druk nr 157. 

Giosowanie: za - 21, przeciw - 0,  wstrzymalo sie - 0. 

Projekt uchwaty na druku nr 157 zostal zdjety z porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie porzqdek obrad po zmianach. 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wst'rzymaio sie - 0. 

Porzadek obrad DO zmianach ~rzedstawia sie naste~uiaco: 

1. Otwarcie XIX sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainojci sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokolu z XVIII sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miedzy sesjami. 
6. Przedstawienie rocznych sprawozdan Komisji stalych Rady Miejskiej w Klodzku 

z dzialalnosci w roku 2015. 
7. Zatwierdzenie protokolu z kontroli problemowej przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjnq, 

w zakresie struktury organizacyjnej i zatrudnienia w Klodzkim Centrum Kultury, Sportu 
i Rekreacji. 

8. Podjecie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na 
lata 2016 - 2025, druk nr 125. 

9. Podjecie uchwaty w sprawie przyjecia budzetu Gminy Miejskiej Klodzko na rok 2016, druk 
nr 126. 

10. Podjecie uchwaty w sprawie al?likowania Gminy Miejskiej Klodzko o Srodki z Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Srodowisko 2014-2020, na realizacje projektu pod nazwq 
,,Rozwbj terenbw zieleni w mieicie Klodzku", przyjecia do realizacji okreslonego w Studium 
Wykonalnoici przedsiewziecia oraz zabezpieczenia na jego realizacje niezbednych srodkow 
finansowych w budietach Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016 - 2019, druk nr 155. 

11. Podjecie uchwaly w sprawie okreilenia wysokosci oraz szczegolowych warunkow 
i trybu przyznawania i zwrotu zasilku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, druk nr 
158. 

12. Podjqcie uchwaly w sprawie przyjecia Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020, druk nr 159. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany skladu osobowego Komisji Spraw Obywatelskich 
i Porzqdku Publicznego, druk nr 153. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi p. Diany topuszynskiej na Burmistrza 
Miasta Klodzka, druk nr 154. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wnioski i oswiadczenia radnych. 
17. Sprawy r6zne. 
18. Zakohczenie sesji. 



4. Zatwierdzenie protokoCu X V I I I  sesji. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowni Panstwo, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Mieszkalicy. Zabralem na te j  radzie glos i zabraklo tu slow, kt61-e dla mnie sq 

bardzo istotne bo dajq caloksztalt wypowiedzi. Na stronie nr 2 1  protokolu po slowach: ,,sprawe 

nalezy zalagodzit, wyprostowak i wyja9niC tak jak Pan Dyrektor przedstawil" i nastepnie dodalem 

,,co nie dowodzi obiektywnemu przedstawieniu problemu, jest to wypowiedi jednej strony 

pracodawcy subiektywna, a nie obiektywna". Uwaiam, i e  te slowa, ten wpis wystarczy, ieby  oddaC 

sedno wypowiedzi. Wycinka tych slow jak to  sie mowi zostawia kadlub bez nog. Prosze o dopisanie 

tych sMw, kt6re powiedzialem i dobrze pamietam. 

Wiecej uwagi nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie protokolu z XVIII sesji 

po uwzglednieniu uwagi radnego p. Stanislawa Ferenca. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 1 , wstrzyrnalo sie - 0. 

Protokbl z XVIII sesji zostal zatwierdzony. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta KCodzka z pracy migdzy sesjami (zal. nr 1). 

Glos zabrala Radna Pani Anna Karolczak. Panie Burmistrzu przedstawil Pan w sprawozdaniu, i i  

przyznal pustostan przy ul. Grunwaldzkiej 1915 do remontu we wlasnym zakresie. Jest to 

mieszkanie 87 metrowe, ktbre bylo wystawione na sprzedaz za cene 100 tys. zl., przetarg zostal 

wycofany - odwolany i w trybie ekspresowym Pan Burmistrz przyznal to  mieszkanie do remontu we 

wtasnym zakresie 4-osobowej rodzinie. Ja mam takie pytanie co do sposobu przydziaiu tego 

mieszkania, a mianowicie: dlaczego nie zostalo wywieszone ogloszenie o tym pustostanie na tablicy 

ogloszeri, aby inne rodziny mialy szanse starad sie o to mieszkanie i drugie pytanie: dlaczego 

mieszkanie zostalo przyznane - moim zdaniem - niezgodnie z uchwalq Rady Miasta w sprawie 

zasobu mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania lokali, chodzi tu o kryterium oddawania 

w najem lokali o powierzchni uzytkowej powyiej 80 metrow, ktore mbwi o tym, i i  gospodarstwo 

domowe tych os6b rnusi liczyd co najmniej 7 czlonkow. I ostatnie moje pytanie: dlaczego zabronil 

mi Pan wglqdu do decyzji co do przydzialu tego mieszkania i powolai sie Pan przy tym na dane 

wrazliwe. Jakiez to  dane wrazliwe w tej decyzji byly, i e  nie wolno mi bylo zajrzeC do tej decyzji. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Klodzka Pan MichaC Piszko, ktory poinformowal, i e  dokladna 

odpowiedi na to pytanie zostanie Pani Radnej udzielona na piSmie. Nie wyrazilem zgody na 

udostepnienie tych dokument6w, dlatego - i podalem przyczyny - ze prosilem, aby Pani zwrocila 

sic o to w statutowej formule, albo w ustawowym terminie, w trybie dostqpu do informacji. Tam sq 

dane wrazliwe dotyczqce osob, ktore dostaly to mieszkanie, sq tam adresy i inne dane, ktbre nie 

chcialbym, aby urzednicy udostepniali na slowo. Jeieli chodzi o mieszkanie na ul. Grunwaldzkiej 

zostalo ono przydzielone w sposbb ekstra ordynaryjny, ale byla taka potrzeba i na pismie dokladnie 

umotywuje dlaczego to zrobilem, i z jakich przyczyn. Dostanie Pani pelnq odpowiedi rowniez 

z wglqdem do akt, ale po zastosowaniu wczesniej przeze mnie wskazanych formulach, poprosilem 

o wystqpienie na piimie, abySmy mieli potwierdzenie, i e  takie dokumenty byly przeglqdane przez 

Paniq Radnq i jest Pani w pelni Swiadomosci tego, ze przeglqda Pani dane wrailiwe. podpisze Pani 



oiwiadczenie o tym, i e  zobowiqzuje sie Pani do utrzymania w tajernnicy tych danych, nie 

publikowanie, i nie rozmawianie o tych informacjach z osobami postronnymi. 

Radna Pani Anna Karolczak zwrbcila uwage, i e  ta rodzina j u i  wczeiniej otrzymala przydzial na 

ul. Polabskiej, jednak tego mieszkania nie przyjeli, wiec nie wiem co to za tryb ekspresowy musial 

byC. 

Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko potwierdzil, i e  rodzina ta dostala mieszkanie na ul Polabskiej, 

ale wynikl tam powazny konflikt rodzinny, ktory zostanie dokladnie opisany w odpowiedzi 

pisemnej. Chodzilo o to, ze bylo to mieszkanie przejiciowe, do ktorego przechodzilo sic przez pok6j 

i korytarz innego mieszkania. Pan Burmistrz opisal uklad tego mieszkania i rozklad pomieszczeri. 

Druga rodzina, kt6ra tam mieszka trzyma na korytarzu roine sprzety, buty i byty roinego rodzaju 

posqdzenia o r6ine rzeczy. Wystqpily t e i  inne kwestie, ktbre Pan Burmistrz nie chce tutaj 

publicznie wspominat. Dokladna odpowiedi zostanie udzielona na piimie, jeieli Palistwo Radni t e i  

bedziecie chcieli o tym wiedziet to z mitq checiq udostepnie pelnq informacje na ten temat. 

Radna Pani Anna Karolczak spytala, czy trzeba bylo naruszat uchwale, ieby moina bylo 

przyznat tej rodzinie mieszkanie, bo to przede wszystkirn o to chodzi, i e  znowu zostata naruszona 

uchwala Rady Miasta. 

Burmistrza Miasta Pan Michal Piszko ponownie poinformowal, ze odpowiedi zostanie udzielona 

na piimie, bedzie miala Pani petnq informacje. 

Radna Pani Anna Karolczak poprosila, aby Pan M.Kolt by4 tutaj obecny, poniewai zajrnowal sie t q  

sprawq. Pani Radna zwrocila sie z zapytaniem do Burmistrza czy znowu bedzie rnusiala rniesiqc 

czekaC na odpowiedi skoro prosila j u i  wczoraj Burmistrza o wyjainienie tej sprawy. 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko poinformowal, i e  odpowiedi zostanie udzielona 

w statutowym terminie. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zwrocit uwage, i e  dobrze by bylo, a by Burmistrz podal 

radnym podstawe prawna, ktdra ogranicza dostep do niektorych inforrnacji. 

Wiecej pytari do sprawozdanie nie stwierdzono. 

6. Przedstawienie rocznych sprawozdan Komisji stalych Rady Miejskiej w Klodzku 

z dzialalnoSci w roku 2015. 

Sprawozdania z Komisji stalych Rady Miejskiej zostaly przedloione radnym. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. W zwiqzku z tym, i e  w swoim czasie pelnilem funkcje - 
prosze nie traktowaC mojej wypowiedzi jako rewanzu - uwazarn, i e  Komisja Rewizyjna powinna sic 

trzyrnat harmonogramu swoich prac. Po drugie, jezeli ma skarge, a bedzie rozpatrywak skarge tak 

przewlekle, nie chce tu wywodzit artykulow ktore sq naruszane. Wykladnie Naczelnego Sqdu 

Administracyjnego, ktore otrzymaliimy na naszej stronie, tam jest dokladnie wskazane jakie lezq 

obowiqzki po stronie burmistrza i radnych. Wiadomo, i e  my jako radni jei l i  Swiadomie 



i z premedytacjq przewlekle prowadzimy jakiekolwiek sprawy to wiadomo jakimi konsekwencjami 

to moze zaskutkowad. Ja juz wiele razy podnosilem ten temat i prosilbym, ieby radni zapoznali sic 

z tym co otrzymujq na stronie. Ta wykladnia, ktbrq NSA wydal wyjajnia te sprawy, ktore ja 

wielokrotnie wczeSniej wnosilem. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas, ktory potwierdzil, i e  jest rzeczq oczywistq aby dotrzymywai 

termin6w. Sq jednak sprawy na tyle skomplikowane i kontrowersyjne, sprawy ludzkie rowniei. Nie 

wszystkie dokumenty, ani tez ekspertyzy mogq byC dostepne Komisji Rewizyjnej w trakcie 

dzialania. R6wniez fakt, i e  zajmujemy sie innymi sprawami. OtrzymaliSmy w tej chwili kilka skarg, 

ktbre wymagajq czasu, cierpliwoSci, i zalatwienia zgodnie z faktami, stqd t e i  mamy w komisji dwie 

skargi, kt6re jeszcze rozpatrujemy. Nie widze tutaj przeszkod, zeby inne komisje wlqczyly sie do 

pracy. Zresztq tutaj mam liczne przyklady wspolpracy i Pan Radny S. Ferenc tez jest obecny, ale 

tez Komisja nie jest Urzedem, ani instytucjq. lest tylko cialem opiniodawczym. W wiekszoSci 

przypadkow Komisja dziala w trybie kodeksowym. JeSli chodzi o skargi rowniei mamy kilka rzeczy, 

ktore sq poza kompetencjami Komisji. Kilkakrotnie mielijmy skargi dotyczqce wzajemnych 

roszczeli miedzy czlonkami wsp6lnot mieszkaniowych, roszczeli w stosunku do Burmistrza jeSli 

chodzi o remonty czy modernizacje mieszkan, ktore sq poza kompetencjami Komisji Rewizyjnej i to 

tez podnieSli5my w naszym sprawozdaniu, bowiem umowa cywilno-prawna o najem mieszkania 

skutkuje, wzajemnymi obowiqzkami stron. A jei l i  ktorai ze stron ma pretensje do partnera to sluiy 

jej prawo wniesienia pozwu do sqdu. I stqd kilkakrotnie majqc tego typu skargi chcielijmy 

podkreSli6, ze w dalszej kolejnojci czy tez w nastepnych miesiqcach dalszej naszej pracy takie 

skargi bedziemy oddalad, poniewaz nie dotyczq one materii skargowej majq tylko uzasadnienie jej l i  

chodzi o droge postepowania cywilnego. 

Wiecej glosow w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  przystqpil do przeglosowanie przedloionych 

sprawozdali Komisji stalych Rady Miejskiej. 

Przyjecie sprawozdania Komisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej za 2015 rok (zal. nr2).  

Glosowanie: za - 21, ptzeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 

Przyjecie sprawozdania Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu 

Przestrzennego za 2015 rok (zal. nr 3). 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 

Przyjecie sprawozdania Komisji Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu i Turystyki za 2015 rok (zal. 

nr 4). 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0 ,  wstrzymalo sie - 0. 

Przyjecie sprawozdania Komisji Edukacji i Kultury za 2015 rok (zal. nr 5). 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

Przyjecie sprawozdania Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego za 2015 rok 

(zal. nr 6). 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

Przyjecie sprawozdania Komisji Rewizyjnej za 2015 rok (zal. nr 7). 

Glosowanie: za - 18, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 3. 



7. Zatwierdzenie protokolu z kontroli problemowej przeprowadzonej przez Komisjq 
Rewizyjnq, w zakresie struktury organizacyjnej i zatrudnienia w Klodzkim Centrum 
Kultury, Sportu i Rekreacji (zaL nr 8). 

Glos zabral Rady Pan Adam Kwas. JeSli chodzi o strukture jednostki powstalej kilka lat temu 

z polqczenia dwbch jednostek budzetowych i samorzqdowej jednostki kultury wynikajq z tego dosyd 

istotne trudnoici. Polegajq one na tym, ze i w formalno-prawnym ukladzie ksiegowoici 

i rachunkowoici oraz sprawozdawczoSci sq problerny z formalnym zaksiegowaniem wydatkow 

i ewentualnie inwestycji. lest  tez roina materia jeSli chodzi o obie placowki. W tej chwili nawet 

patrzqc z punktu widzenia ludzkiego czy tez kadrowego nie ma tam moiliwoici, zeby te dwie rzeczy 

dzialaly razem. I tutaj jeden z wnioskow Komisji dotyczy podzielenia tej instytucji na dwie osobne 

jednostki. Niezaleznie od tego jest t e i  kwestia infrastruktury, poniewai generujemy tylko koszty 

biezqce natomiast zarowno obiekty na stadionie, a zwlaszcza oSrodek kultury przy ul. JagieWy 

wymaga natychmiastowych nakladow remontowych. Dalsze trwanie tego stanu rzeczy z jakim 

mamy do czynienia obecnie moze skutkowad nieodwracalnymi skutkami w infrastrukturze 

i katastrof% jei l i  chodzi o utrzymanie tego budynku. Od 10 lat mamy projekt modernizacji, 

oczywidcie w dzisiejszej sytuacji finansowej gminy jest to bardzo trudna sprawa. Uwaiamy, i e  

naleiy podjqt dzialania, zeby to mienie, ten majqtek ratowad. Przypominam, ze Gmina Miejska 

Klodzko wydaje 9% budzetu na kulture tj, ok. 7 mln, zl. liczqc wszystkie jednostki kultury, gdy 

tymczasem na remonty mieszkah, usuwanie awarii, czyszczeniem niedroznych instalacji itp. 

wydajemy 400 tys. zt. Te relacje sq tutaj bardzo zachwiane, a jednoczednie spoleczeristwo Klodzka 

ma okreilone potrzeby kulturalne i t e i  musi realizowad jakies zadania edukacyjne. Mamy tutaj do 

czynienia z bardzo bogatq ofertq kulturalnq i tez zasobem ludzkim, kapitalem ludzkim, ktory to jest 

dla naszego miasta pewnego rodzaju promocjq. Chcielibyimy, zeby zastanowid sie i podjqd 

refleksje nad caloksztakem tej  dzialalnosci. Mamy tutaj dokumenty strategiczne - rozwoj kultury 

w mieScie Klodzku. Przypominam, i e  od lat prowadzimy rbwniei inne zadania i rowniez mielidmy 

tutaj jednostke kultury zwiqzanq z imprezq wroclawskq czyli Europejskq Stolicq Kultury. MieliSmy 

wczedniej rbinego rodzaju osiqgniecia z teatrem KOK-U, Klodzko bylo kiedyS na pierwszych 

stronach gazet, fachowych czasopism jekli chodzi o teatr, mielismy Klodzkie Wiosny Poetyckie, 

mieliimy bardzo preinie dzialajqce Srodowiska literatow, Klub Paleta z zawodowymi plastykami. 

To miasto ma poteiny kapitat kulturalny, kt6t-y naleiy chronid, dbad o niego i rozwijad. Stqd nasze 

propozycje, aby dzialalnoid kulturalna zostala oddzielona od promocyjnej, od dzialalnoici zwiqzanej 

z utrzymaniem trasy turystycznej. I to zawarliimy we wnioskach Komisji. Oczywikcie wtadza 

wykonawcza odniesie sic do tego i postaramy sie wspolnie w jakis sposob tq kulture tutaj 

wesprzed, ieby miala mozliwoit dzialania i ieby to byto z poiytkiem dla nas wszystkich, i takie dla 

pracownikbw jednostek kultury. 

Glos zabral radny Pan Lech Surowka, cyt.: ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo. Ja 

osobidcie Panie Przewodniczqcy mimo ogromnej checi nie umiem znaleid podstawy dla ktorej 

zostala przeprowadzona ta kontrola przez Komisje Rewizyjnq, poniewai w planie pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2015 r. nie znalazlem takiego punktu. Natomiast zamowienie, o ktorym Pan 

wspomina czyli uchwala nr  VIII/44/2015 no trzeba duzej dozy wyobraini, ieby sobie 

podporzqdkowad to jako element sklaniajqcy Pana Przewodniczqcego do przeprowadzenia kontroli. 

To jest raz. Po drugie, pomijam i e  protokol kontroli problemowej powoluje sie na uchwale, ktbra 

nie istnieje. Rozumiem, ze to jest blqd matematyczny czy jak to sie tam nazywa - czeski. 

Natomiast co do trejci protokolu chcialbym Paristwu zwrocid uwage na jednq rzecz, i e  protokbl - 



tak jak Pan Przewodniczqcy raczyl powiedzied - stara sie uporzqdkowad elementy i sprawy 

zwiqzane z kulturq i szerzeniem kultury u nas w miescie, z promocjq miasta i tu sic w pelni 

zgadzam. Tylko sq punkty A i punkty B. Utrzymanie hotelu generuje dodatkowe koszty 

i prowadzenie, i utrzymanie trasy turystycznej. Prosze Panstwa my w Klodzku i okolicach mamy 

prawie 30% bezrobocia, tu nam odpadnq 4 stanowiska z hotelu, 4 etaty odpadnq nam z trasy 

turystycznej to macie 8. W nowej strukturze organizacyjnej o ile dobrze siq orientuje bedzie o 10 

mniej. Czyli 18 etatow nagle, a nie stworzylismy zadnego. MySle, i e  to niekoniecznie w tym 

kierunku musi pojid. Bo to, i e  sie nic nie dzieje Panie Przewodniczqcy to nie tylko wynika z tego, 

i e  jest rozbudowana infrastruktura. Moim skromnym zdaniem to sie dzieje z tego, ze tam w KOK-u 

i w tych instytucjach, bo ja nie nazywam ich fachowo, w tych instytucjach panuje totalne 

zamieszanie. Wszyscy tak jak u nas w Urzedzie od poczqtku bylo, wszyscy wszystkiego sie bojq i o 

czym bede chcial powiedzied w zapytaniach, bo to teraz nie jest miejsce ku temu. No szczegblnie 

tam zawierucha do46 mocna i nie wiem czy nam jest wszystkim to potrzebne." 

Przewodniczqcy Pan Rady Tomasz ~ a b s k i  zapytal radnego Pana L. Sur6wke, czy to sq wnioski do 

protokotu o wniesienie jak i i  poprawek, czy to sq uwagi. Wracajqc do Pana zapytania Rada zlecila 

Komisji Rewizyjnej do wykonania dwie kontrole. Jeden protokbl przyjmowalismy na poprzedniej 

sesji, a w tym momencie przyjmujemy drugi, kt6ry jest wynikiem drugiej kontroli. Do zadania Rady 

nalezy przyjecie tego protokolu i skierowanie go do rozpatrzenia przez Burmistrza. 

Radny Pan Lech Surowka poinformowa~, ze nie wnioskuje o nie przyjecie protokolu, cyt.: 

,,Chcialem zwrbcid uwage, ze ten element nie idzie moim zdanie w tym kierunku rozwoju komdrek 

kulturalnych, tylko wprost przeciwnie." 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas. Chcialbym tu  podkreslid, ze nie chodzi nam tu o jakieS 

redukcje, a o uporzqdkowanie pewnych rzeczy bo jak pamietamy byl swego czasu slawetny wydzial 

propagandy, kt6ry wydawal setki tysiecy zlotych na gazetki latajqce po miescie i inne rzeczy, ktore 

byly problematyczne. W zwiqzku z tym, ze zadania promocji moze doskonale prowadzii miasto i 

tak kiedyS bylo. W zwiqzku z tym, iz mamy Stowarzyszenie Gmin Ziemi Klodzkiej mysle sobie, i e  

promocje czy tez zadanie zwiqzane z promocjq miasta powinny wr6cid do Ratusza i mied jedno 

kierownictwo. JeSli chodzi o trase turystycznq to bynajmniej nie musimy Panie Radny likwidowad 

czy redukowad. Moina to bedzie przekazad do ZAMG, ktory stworzy jako wlasciciel czy tez 

dzieriawca Twierdzy wspolnq oferte turystycznq z trasq podziemnq. Inne zadanie bedzie mozna 

rozpisaC tak zeby znaleik pieniqdze i na remonty, i na to ieby ta kultura miala zaplecze. Jest 

jeszcze jedna rzecz, o ktbrej zapomnialem powiedziet dziesiqtki czy nawet setki stowarzyszeh, 

kt6re btqkajq sic po mieicie, a moglyby miet wsparcie i schronienie w tym poteznym osrodku, 

budynku gdzie kilkanaicie pomieszczeh jest dzierzawionych zewnetrznym podmiotom. 

A przypominam, i e  miasto Bensheim osrodka kultury nie posiada, a ma kulture na dosyd wysokim 

poziomie, ktorq wlainie realizujq stowarzyszenia obywatelskie i ruchy spoleczne. Takze to t e i  jest 

pewnego rodzaju droga, o ktorej tutaj nie wspomnialem. Osrodek kultury i biblioteka pelniq takze 

takq funkcje wspierajqc oczywiscie w miare mozliwo~ci, a nawet niekiedy ponad miare te wszystkie 

instytucje jak Zwiqzek Sybirakbw, Polskie Towarzystwo Historyczne czy Zwiqzek Kresowian i inne 

chodby chbry: Lutnia i Concerto Glacensis, ktore sq instytucjami spoza naszej administracji, czy t e i  

instytucji publicznych. I wiele inny stowarzyszeh jak Zwiqzek Niewidomych, Rencistow i Emerytow, 

Niepelnosprawnych. Jest tutaj wielkie pole do popisu i dzialania. Chodzi o to, zeby w jaki i  spodb 



uzyskad efekt spoleczny i materialny tych dzialalnosci. Przypomne, i e  na dzialalnosci kulturalnej 

oirodek kultury wykazal 60 tys. zl dochodow przy budzecie ok. 4 mln. zl jei l i  chodzi o dotacje 

z budietu miasta. W zwiqzku z tym jest t e i  tutaj pole do popisu. Dziekuje bardzo za uwagi i mam 

nadzieje, i e  kultura w Ktodzku bedzie nadal kwitla i doczekamy czasow wiosen poetyckich, 

dzialalnoici ,,Paletyn i wielu zacnych przedsiewzied. 

Glos zabral radny Pan Armin  Jarosz, kt6ry rowniei odniost sic do przedstawionego protokolu. We 

wnioskach Komisji zabraklo mi pewnego uzasadnienia jezeli chodzi o prowadzenie hotelu na 

stadionie. Szanowni Paristwo ten hotel naszemu miastu jest bardzo potrzebny. Jest usytuowany 

w doskonatym miejscu, bardzo atrakcyjnym dla sportu nie tylko klodzkiego. W tym hotelu 

powinniimy goicid przez caw okrqgly rok grupy sportowe, ktbre przynosilyby nam dochody. Jednak 

tak nie jest i tu  naleiy zastanowid sie dlaczego. Wszyscy Paristwo wiecie, ze ten hotel na razie 

sluzy jako doraine lokum dla kilku naszych klodzkich rodzin, dla kt6rych jesli byimy znaleili 

miejsce to po doinwestowaniu tego hotelu mozna by bylo przyjmowad grupy sportowe. Na dzieri 

dzisiejszy iaden autokar czy grupa sportowa tam sie nie zmiesci i jest to miedzy innymi powod 

generowania tych strat. Tu dzialalnoid samego tego hotelu nie jest przyczynq, tutaj przyczyna lezy 

gdzie indziej. Czyli troszke doinwestowania, stworzenia odpowiednich warunkow i przez caty rok 

na pewno w tak atrakcyjnym miejscu treningowym, gdzie sq boiska, basen odkryty, kryta plywalnia 

w zasiegu, mogloby to miejsce przynosid wymierne korzysci promocyjne i finansowe dla naszego 

miasta. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak, ktory nawiqzal swojq wypowiedi do slow radnego 

p. L.Sur6wki i p. A.Jarosza. Nie zakladaliimy likwidacji miejsc tub innych rzeczy. Naszym glownym 

stwierdzeniem bylo, i i  dobrze by byto rozdzielit te dwie jednostki i tylko o tym iesmy rozmawiali. 

Jeieli chodzi o trase turystycznq padla taka propozycja, zeby np. podlqczyi j q  pod Twierdze 

Klodzkq, ieby stanowila jeden organizm i tak samo jeieli chodzi o OSiR. Nikt nie planowal burzenia 

basenu i zwalniania ludzi. Natomiast padla taka jedna z koncepcji, wydaje sie by6 rozsqdna, zeby 

caw ten hotel przekazai osobie, kt6ra zarzqdza restauracjq poniiej. Niech ona sobie dofinansuje, 

rozbuduje i w tym momencie bedzie mogla podejmowad duie grupy turystyczne. Oczywiscie 

zgadzam sie tutaj z kolegq Arminem, ze w tym stanie ten hotel nie nadaje sie i w pelni 

funkcjonalny nie jest. Naleialoby go troszke rozbudowat tak, aby ten przyslowiowy autokar byl 

tam w stanie wjechad. 

Radny Pan Armin Jarosz ad vocem wypowiedzi radnego Pana Tomasza Karolczaka oznajmil, i e  

tez jest za tym aby sport i kultura funkcjonowaly odrebnie dla dobra sportu i kultury. 

Radny Pan Adam Kwas  sprostowal literowy blqd w protokole z kontroli, uchwala na podstawie 

ktorej zostala przeprowadzona kontrola nosi nr VIII/45/2015. ProSba o sprostowanie. 

Wiecej uwagi i zapytali do protokdu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  podda4 pod glosowanie przyjecie protokolu z kontroli 

problemowej przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjnq, w zakresie struktury organizacyjnej 

i zatrudnienia w Klodzkim Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji. 



Glosowanie: za - 19, przeciw - 1, wstrzymaio sie - 1. 

Protokol Kornisji Rewizyjnej z kontroli problemowej zostal przyjety. 

8. Podjqcie uchwaty w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
KCodzko na lata 2016 - 2025, druk nr 125 (zaL nr 9) 

Projekt uchwaty zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~absk i  odczytal tresd uchwaly nr II/271/2015 sktadu 

Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 4 grudnia 2015 r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwaty w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Klodzko 

(zal. nr 1 0). 

W toku dalszych prac zostala zloiona przez Burmistrza Miasta Kiodzka autopoprawka do projektu 

uchwaty na druku 125 (zal. nr 11). 

Glos zabrala Skarbnika Gminy Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowskq-Chrniel. Szanowni 

Palistwo jak wszystkim wiadomo autopoprawka jest efektem negocjacji z bankiem w takiej postaci, 

iebySmy mogli spelnii art. 243 ustawy o finansach publicznych i iebykcie Panstwo mogli uchwalid 

zar6wno budiet jaki i wieloletniq prognoze finansowq. W wieloletniej prognozie finansowej tak jak 

Pan Przewodniczqcy przeczytal uchwale sktadu orzekajqcego, kt6ra wydala opinie negatywnq tylko 

i wylcznie Regionalna Izba odniosia sie wlasnie do niespetnionego wskainika z art. 243. Przy 

obecnej formie po autopoprawce spelniamy ten wymog i jakie zmiany byty dokonane to Panstwu 

przedstawie. W zwiqzku z tym, i e  zmniejszyly nam sic bardzo mocno kwoty poreczenia za dlug 

ZAMG chce tutaj podkreilit, bo byty nawet pytania od Panstwa do mnie, czy Burmistrz znowu wziql 

zadluienie ZAMG na siebie. Odpowiadam jasno - nie. Dlug, zadluienie byto w spolce, jest 

i bedzie. Zmieni sie calkowity ksztak umowy. Bedq jasno, wyrainie i rzetelnie pokazane kwoty 

poreczenia, i kwoty dokapitalizowania spolki, bo w chwili obecnej, ksztalt obecnej umowy mbwi 

o calkowitym poreczeniu calej wierzytelnosci przez gmine. I dlatego takie zapisy nie pozwolity nam 

na spelnienie wskainika. Teraz jasno jest ujete poreczenie sq to kwoty raty kapitalowej, natomiast 

raty odsetkowe stanowiq dokapitalizowanie spbtki. W zwiqzku z tym zmienila sie kwota o 380 tys. 

zl planowanych wydatk6w na 2016 rok, zwiekszyta sic nam r6wniei nadwyika. Zmianie ulegty 

r6wniei kwoty przychoddw i rozchodbw w poszczegolnych ratach oraz kwota dlugu. To wszystko 

Paristwo mieli w autopoprawce. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~abski  poinformowal, i e  Komisja Budietu, Finansow i Polityki 

Gospodarczej opiniowala zar6wno pierwotny projekt uchwaty w sprawie WPF oraz autopoprawke do 

projektu. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowal, i e  Komisji pozytywnie zaopiniowala autopoprawke Burmistrza do projektu uchwaly 

zawartego na druku nr 125. 

Zapytah i uwagi nie wniesiono. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie przyjecie autopoprawki 

przedlozonej przez Burmistrza Miasta Klodzka do projektu uchwaly na druku nr  125 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016 - 2025. 

Glosowanie: za - 17, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Autopoprawka zostala przyjeta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko na lata 2016 - 2025, druk nr  125 wraz 

z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 

UchwaCa zostala podjqta i otrzymala nr XIX/145/2016. 

9. Podjqcie uchwa+y w sprawie przyjecia budietu Gminy Miejskiej KCodzko na rok 2016, 

druk nr 126 (zaL nr 13). 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  odczytal treSC uchwaly nr II/270/2015 skladu 

Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 4 grudnia 2015 r. w sprawie 

opinii o przedloionym przez Burmistrza Miasta Klodzka projekcie uchwaly budzetowej na 2016 rok 

(zal. nr 14). 

Burrnistrz Miasta Klodzka wniosl autopoprawke do projektu budietu Grniny Miejskiej Klodzko na 

2016 rok, na druku nr  126 (zai. nr 15). 

Glos zabrala Skarbnika Gminy Miejskiej Ktodzko Pani Wioletta Srokowskq-Chmiel. Negatywna 

opinia do projektu budietu ogranicza sie do niespelnienia art. 243 ustawy o finansach publicznych 

inne dane zawarte w projekcie budietu sq prawidlowo przedstawione. Jest to w treSci uchwaly 

skladu orzekajqcego. W zwiqzku z tym, i i  Paristwo nie rnogliby uchwaliC budietu przystqpiono do 

negocjacji z bankiem i rowniez autopoprawka, ktora jest przedstawiona przez Pana Burmistrza 

pozwala na spelnienie wskainika i art. 243. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowat, ze projekt budiet na 2016 r. byl 

ternatem prac wszystkich Komisji Rady Miejskiej. Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie 

opinii poszczegdlnych komisji do projektu uchwaly budietowej na rok 2016. 

Przewodniczqcy Komisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak 

poinforrnowat, ze Komisji pozytywnie zaopiniowala autopoprawke Burmistrza Miasta do projektu 

uchwaly zawartego na druku nr  126 w sprawie budietu Grniny Miejskiej Klodzko na 2016 rok. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego radny 

Pan Jacek Banecki poinformowal, i e  Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt budietu na 2016 

rok, na druku nr 126. 



Przewodniczqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki 

poinformowal, ie Kornisja pozytywnie zaopiniowala projekt budietu na 2016 rok, na druku nr 

126. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Damian ~ l a k  poinformowal, i e  Komisja 

pozytywnie zaopiniowala projekt budietu na 2016 rok, na druku nr  126. 

Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego radny Pan Wojciech 

lyszkiewicz poinformowal, i e  Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt budietu na 2016 rok, na 

druku nr 126. 

Ze strony radnych nie wplynely iadne wnioski do projektu budietu, ktdre wymagaly odpowiedzi 

Burrnistrza Miasta. 

Skarbnika Gminy Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowskq-Chmiel odczytala tresd 

autopoprawki wniesionej przez Burmistrza Miasta Klodzka do projektu uchwaly budietowej na 2016 

rok. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni zebrani Mieszkaricy Klodzka. Dzisiaj ustalamy budiet, co prawda miato to 

byd zrobione w grudniu, ale wiadomo z jakich przyczyn to sic przeciqgneto w czasie, ale zawsze 

podkre&lam, mdwilem to na poczqtku roku, i e  budiet nastepnego roku bedziemy taki konstruowad 

jaki byl rok. Praca danego roku mdwi o budiecie nastepnego roku. Nic od siebie nie bede dodawal, 

ani kornentowal, ani krytykowal, liczby mbwiq same za siebie. 

Radny Pan Adam Kwas podziekowal wladzy wykonawczej, Pani Skarbnik za domkniecie budietu 

za dokonanie tak trudnej, karkolomnej sprawy. lest to duie osiqgniecie, poniewai mielismy 

sytuacje ktdra grozila nam zarzqdem komisarycznym i wrccz programem naprawczym. Mielibyimy 

tu jako rada bardzo niewiele do powiedzenia. W zwiqzku z tym, ze Komisja Rewizyjna kilkakrotnie 

odnosila sie do spraw budietowych to jeszcze raz godzi sie przypomnied, i e  iylismy pare lat ponad 

stan, zwlaszcza jeSli chodzi o wydatki biezqce. Jak juz wczeSniej mdwilem na przykladzie oirodka 

kultury i innych obiektdw klodzkich mamy postepujqca dekapitalizacje mienia. W zwiqzku z tym 

musimy znaleid irodto finansowania dzialan zmierzajqcych do odtworzenia tego mienia i we 

wnioskach do sprawozdania Komisji Rewizyjnej taki punkt jako pierwszy zostal podniesiony. 

Zwracarn uwage, i e  obowiqzkiem nas i wszystkich tutaj pracujqcych pracownikow jest dbanie 

o finanse i o patrzenie troszeczke dalej w przyszlosd n i i  tylko na rok budzetowy. Przyszle lata t e i  

nie bedq latwe ale mysle, ze ten rok zaczniemy w dobrym nastroju majqc buddit moiliwy do 

uchwalenia. Sprdbujemy go wykonad jak najlepiej. Zycze sukcesdw w wykonaniu tego budietu. 

Wiecej glosdw w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie autopoprawki 

przedlozonej przez Burmistrza Miasta Klodzka do projektu uchwaly na druku nr 126 w sprawie 

przyjecia budzetu Gminy Miejskiej Klodzko na rok 2016. 



Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 4. 

Autopoprawka zostala przyjeta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie uchwale w sprawie przyjecia 

budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na rok 2016 na druku 126 wraz z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 

Uchwaka zostata podjeta i otrzymaka nr XIX/146/2016 (zal. nr 16).  

Glos zabral Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michak Piszko, ktory podziekowal za przyjecie budietu 

na 2016 rok. Jest to  budiet racjonalny, zbilansowany i przedstawiajqcy obiektywnq sytuacje 

finansowq naszego miasta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zwrocil uwage, ze przygotowujqc projekt budzetu 

zabraklo wyprzedzenia pewnych faktow. Poniewaz istniato zagrozenie ze RIO bedzie oczekiwalo 

wpisania dlugu basenowego do budzetu, powinno to byC wczekniej przewidziane i ujcte 

w pierwotnym projekcie w taki sposob, aby budiet spelnial wskainiki. Pan Przewodniczqcy 

pogratulowal Pani Skarbnik przygotowania poprawek do budietu na 2016 rok. 

Przewodniczqcy Rady ogbsil przerwe w obradach od godziny 16:35 do godziny 16:50. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  wznowit obrady i poinformowat o koniecznosci 

dokonania zrnian w porzqdku obrad dotyczqcych wprowadzenia projektu uchwaty na druku nr 161 

w sprawie zmiany skladu osobowego Komisji Edukacji i Kultury Rady Miejskiej w Klodzku oraz 

projektu uchwaly na druku n r  162 w sprawie zmiany skladu osobowego Komisji Budietu, Finansow 

i Polityki Gospodarczej. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  podda4 pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku 

obrad projektu uchwaly na druku nr 161. 

Gkosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

Projekt uchwaly na druku nr 161 zostat wprowadzony do porzqdku obrad 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku 

obrad projektu uchwaly na druku nr  162. 

Gkosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

Projekt uchwaly na druku nr  162 zostal wprowadzony do porzqdku obrad 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie porzqdku obrad po 

dokonanych zmianach. 

Gkosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzyma/o sie - 0. 

Porzadek obrad DO zmianach Drzedstawia sie naste~uiaco: 

1. Otwarcie XIX sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainokci sesji. 
3. Wybdr sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokolu z XVIII sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miedzy sesjami. 



6. Przedstawienie rocznych sprawozdan Komisji stalych Rady Miejskiej w Ktodzku 
z dzialalnoici w roku 2015. 

7. Zatwierdzenie protokotu z kontroli problemowej przeprowadzonej przez Komisje Rewizyjnq, w 
zakresie struktury organizacyjnej i zatrudnienia w Ktodzkim Centrum Kultury, Sportu 
i Rekreacji. 

8. Podjecie uchwaty w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na 
lata 2016 - 2025, druk nr 125. 

9. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia budietu Gminy Miejskiej Klodzko na rok 2016, druk nr 
126. 

10. Podjecie uchwaly w sprawie aplikowania Gminy Miejskiej Ktodzko o srodki z Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Srodowisko 2014-2020, na realizacje projektu pod nazwq 
,,Rozw6j teren6w zieleni w mieicie Ktodzku'; przyjecia do realizacji okreilonego w Studium 
WykonalnoSci przedsiewziecia oraz zabezpieczenia na jego realizacje niezbednych irodkow 
finansowych w budietach Gminy Miejskiej Ktodzko na lata 2016 - 2019, druk nr 155. 

11. Podjecie uchwaly w sprawie okreilenia wysokoici oraz szczegolowych warunkbw i 
trybu przyznawania i zwrotu zasitku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, druk nr 
158. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia Gminnego Programu Przeciwdzialania Przernocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020, druk nr 159. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany skjadu osobowego Komisji Spraw Obywatelskich 
i Porzqdku Publicznego, druk nr 153. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany sktadu osobowego Komisji Edukacji i Kultury Rady 
Miejskiej w Ktodzku, druk nr 161. 

15. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany skladu osobowego Komisji Budietu, Finansow i Polityki 
Gospodarczej, druk nr 162. 

16. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi p. Diany lopuszyriskiej na Burmistrza Miasta 
Klodzka, druk nr 154. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
19. Sprawy roine. 
20. Zakoriczenie sesji. 

10. Podjqcie uchwaly w sprawie aplikowania Gminy Miejskiej Klodzko o irodki 

z Programu Operacyjnego Infrastruktura i ~rodowisko 2014-2020, na realizacje projektu 

pod nazwq ,,Rozw6j teren6w zieleni w mieicie KCodzku", przyjecia do realizacji 

okreilonego w Studium Wykonalnoici przedsiewziecia oraz zabezpieczenia na jego 

realizacjq niezbqdnych Srodk6w finansowych w budietach Gminy Miejskiej Klodzko na 

lata 2016 - 2019, druk nr 1 5 5  (zal. nr 17). 

Projekt uchwaty zostal przedlozony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowal, ze projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej oraz Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

~rodowiska i ladu  Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 155. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i l a d u  Przestrzennego radny 

Pan Jacek Banecki, poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty, na druku 

nr 155. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod glosowanie uchwale w sprawie aplikowania 

Gminy Miejskiej Ktodzko o Srodki z Programu Operacyjnego Infrastruktura i ~rodowisko 2014- 

2020, na realizacje projektu pod nazwq ,,Rozwbj terenow zieleni w mieScie Klodzku'; przyjecia do 

realizacji okrejlonego w Studium Wykonalnoici przedsiewziecia oraz zabezpieczenia na jego 



realizacje niezbednych irodkbw finansowych w budietach Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016 - 

2019, druk nr 155. 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstnymalo sie -0. 

Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XIX/147/2016 (zal. nr 18). 

11. Podjecie uchwaly w sprawie okrejlenia wysokojci oraz szczegolowych warunk6w 
i trybu przyznawania i zwrotu zasilku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, druk 
nr 158 (zaL nr 19). 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, ze projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej oraz Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, 

Sportu i Turystyki. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 158. 

Przewodniczqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 158. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie uchwale w sprawie okreilenia 

wysokojci oraz szczegblowych warunkbw i trybu przyznawania i zwrotu zasilku celowego na 

ekonomiczne usamodzielnienie, druk nr 158. 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymaio sie -0 . 
Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XIX/148/2016 (zal. nr 20). 

12. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia Gminnego Programu Przeciwdzialania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020, druk 
nr 159 (zal. nr 21)  

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Zabski poinformowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie 

opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki, 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly, na druku nr 159. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie uchwale w sprawie przyjecia 

Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2016-2020, druk nr 159. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XIX/149/2016 (zaL nr 22). 



13. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany sktadu osobowego Komisji Spraw Obywatelskich 

i Porzqdku Publicznego, druk nr 153 (zal. nr 23). 

Projekt uchwaly zostal przedtoiony przez Przewodniczqcego Rady w zwiqzku z pisemnq rezygnacjq 

radnego Jacka Baneckiego z pracy w Komisji. Przewodniczqcy Rady odczytal treSC projektu 

uchwaly. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie uchwale w sprawie zmiany 

sktadu osobowego Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego, druk nr 153. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 1, wstrzymalo sie - 1. 

Uchwata zostata podjeta i otrzymata nr XIX/150/2016 (zab nr 24). 

14. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany sktadu osobowego Komisji Edukacji i Kultury 

Rady Miejskiej w Ktodzku, druk nr  161 (zal. nr 25). 

Projekt uchwaly zostal przedloiony przez Przewodniczqcego Rady w zwiqzku z pisemnq rezygnacjq 

radnego Jacka Kubickiego z pracy w Komisji. Przewodniczqcy Rady odczytal treSC projektu uchwaty. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie uchwale w sprawie zmiany 

skladu osobowego Komisji Edukacji i Kultury Rady Miejskiej w Klodzku, druk nr 161. 

Glosowanie: za - 17, ptzeciw - 3, wstnymalo ssie - 1.  

Uchwata zostata podjeta i otrzymata nr XIX/151/2016 (zat. nr 26). 

15. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany sktadu osobowego Komisji Budietu, Finansow 

i Polityki Gospodarczej, druk nr 162 (zal. nr 27). 

Projekt uchwaty zostal przedtoiony przez Przewodniczqcego Rady. Radni: Pan lacek Kubicki, Pan 

Zbigniew Nowak oraz Pani Zdzistawa Gorska ztoiyli na piSmie cheC brania udzialu w pracach 

w Komisji. Przewodniczqcy Rady odczytal treSC projektu uchwaly. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie uchwalc w sprawie zmiany 

skladu osobowego Kornisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej, druk nr 162. 

Glosowanie: za - 13, pneciw - 1, wsttzymalo sic - 6. (Jedna osoba obecna na sali nie glosowala) 

Uchwata zostata podjeta i otrzymata nr XIX/152/2016 (zal. nr 28). 

16. Podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi p. Diany lopuszynskiej na 

Burmistrza Miasta Ktodzka, druk nr  154 (zal. nr 29). 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinforrnowal, i e  projekt uchwaly zostal przedloiony 

przez Komisje Rewizyjnq. Wplynql tak ie wniosek mniejszoSci, ktory naleiy potraktowad jako 

poprawke do projektu uchwaly. 



Glos zabral Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas. Panie Przewodniczqcy, 

Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. Do Komisji Rewizyjnej w dniu 10 sierpnia wpkynela skarga 

Pani Diany lopuszyriskiej na niewlasciwe jej zdaniem przydzielenie mieszkania przez Burmistrza 

Miasta Klodzka. Pani topuszyriska podnosila, iz ubiegala sie o przydzial mieszkania i jej zdaniem to 

mieszkanie je j  sic naleialo. Pan Burmistrz przyznal mieszkanie innej osobie, kt6t-a zdaniem 

skariqcej nie byla uprawniona do uzyskania tego mieszkania. W zwiqzku z tym, iz kilkakrotnie 

prbbowalikmy ustali6 stanowisko Komisji i Pana Burmistrza, po dluiszych negocjacjach ustalilikmy 

w glosowaniu tekst uzasadnienia, ktbry zostal przyjety wiekszosciq glosbw i takie uzasadnienie 

prezentuje w irnieniu Komisji. Pan Adam Kwas odczytat treSd uzasadnienia do projektu uchwaly na 

druku nr 154. Za przyjeciem tego uzasadnienia glosowalo pieciu czlonkow Komisji Rewizyjnej 

i takie uzasadnienie jest do wniosku wiekszokci o uznanie skargi za zasadnq. 

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas zgodnie z pismem do Pana Przewodniczqcego 

Rady przedstawil treS;d wniosku mniejszosci w przedmiotowej sprawie. Taki wniosek zgodnie ze 

Statutem Miasta Klodzka ma r6wniei mozliwo6d prezentacji o ile wnioskodawcy iyczq sobie, aby 

ten wniosek byl uwzgledniony. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal-, i e  po konsultacji z Paniq Sekretarz 

wniosek mniejszoSci traktowany jest jako poprawka do projektu uchwaly. Przewodniczqcy Rady 

poinformowal o procedurze jaka bedzie zastosowana tj. po dyskusji bedzie glosowana poprawka 

mniejszosci, jeieli znajdzie ona zrozumienie to bedzie glosowany projekt uchwaty 

w zaproponowanym ksztalcie, natomiast jeieli nie znajdzie to gl-osowany bedzie pierwotny projekt 

uchwaly. 

Ponownie glos zabral Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas, ktory stwierdzil, 

i e  wniosek mniejszosci naleiy traktowak jako poprawke. Pan Adam Kwas odczytal test 

uzasadnienia, ktbre zostalo zloione przez dwoch radnych, jako zdanie odrebne, cyt.: ,,Skarga 

p. Diany lopuszyriskiej dotyczyla niezasadnego przydzielenia, osobie Jej zdaniem nieuprawnionej, 

mieszkania komunalnego do remontu we wlasnym zakresie przez Burmistrza Miasta Klodzka, 

ktbrego przydzial na rzecz Skariqcej pozytywnie zaopiniowala Doraina Komisja ds. Lokalowych 

Rady Miejskiej w Klodzku. Po rozpoznaniu sprawy Rada Miejska w Klodzku uznaje, i e  Burmistrz, 

uwzgledniwszy wszystkie okolicznokci sprawy, po zaopiniowaniu wniosku, przydzielil mieszkanie 

osobie spelniajqcej wszystkie kryteria uprawniajqce do przyznania lokalu mieszkalnego 

(potencjalna bezdomnoSC po wyroku eksmisyjnym, niebezpieczenstwo ze strony osoby chorej, 

osoba niepelnosprawna w rodzinie). Burmistrz jako organ wykonawczy gminy gospodaruje mieniem 

komunalnym, w tym zawiera umowy o najem mieszkan do remontu we wlasnym zakresie, 

przydzielanych odrebnq decyzja po zaopiniowaniu przez Dorainq Komisjq ds. Lokalowych Rady 

Miejskiej w Klodzku. Opinia ta nie wi@e Burmistrza. lego decyzja w kwestii przydzialu mieszkania 

jest suwerenna, a opinia Dorainej Komisji ma charakter pomocniczy. Brak mozliwojci zaspokojenia 

potrzeb mieszkaniowych z powodu niedostatku odpowiednich lokali uniemoiliwia niezwloczne 

przyznanie mieszkania Skariqcej, niewqtpliwie uprawnionej i pozostajqcej w trudnej sytuacji 

rodzinnej i mieszkaniowej. Majqc na uwadze te trudnojci Komisja Rewizyjna apeluje do Burmistrza 

o jak najszybszy przydzial mieszkania rodzinie p. Diany lopuszynskiej. Jednoczejnie Komisja 

Rewizyjna podkresla, i i  decyzja odmowna w ww. sprawie byla sprzeczna z opiniq Dorainej Komisji 



ds. Lokalowych, co w istotnym stopniu podwaia wiarygodnosd te j i e  Komisji i naleiy w przysztoSci 

unikad takich sytuacji". 

Glos zabrat radny Pan Wojciech tyszkiewicz. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu. Sprawe tq nalezy podzielid na dwie cze9ci. Pierwsza czeSd, to czesd niepodwaialna, ze 

Burmistrz miat prawo przydzielid to mieszkania i nikt tego nie neguje. Takie jest prawo Burmistrza 

i Rada nie ma na to wplywu. Drugi niepodwazalny argument to taki, i e  zarowno jednej jak i drugiej 

stronie naleialo sie t o  mieszkanie. Tylko przechodzimy do drugiego etapu t e ~  sprawy. Mamy 

mieszkanie ponad 60 m.kw, kt6r-e zdarza sie rzadko, a w przypadku naszej kadencji to bylo 

pierwsze takie mieszkanie. Mniejsze mieszkania zdarzajq sie czeSciej, wiec tej  Pani moina bylo 

przydzielid mniejsze mieszkanie np. kawalerke, a tu przydzielamy jednej osobie mieszkanie 

60 m.kw, a rodzina czteroosobowa dalej na dzieri dzisiejszy nie ma tego mieszkania. I tutaj jest 

wlaSnie ten problem, gdzie musimy we wlasnych sumieniach teraz rozwaiyd czy ta skarga jest 

zasadna. Stawiajqc sie w roli skariqcej uwaiam, i e  skarga byta stuszna. Wbrew pozorom 

wystepuje w obronie Burmistrza z tego wzglqdu, i eby  pseudo znajomi, pseudo koledzy nie wplywali 

na Burmistrza, bo to naprawde jest widoczne. Oni chowajq siq za plecami Burmistrza, a On sie 

wystawia na strzaly. Na Burmistrza wylewa sie mnostwo niegodziwoici, a te osoby siedzq za 

plecami i majq jakieS korzyici itd. Pozostawilbym tq sprawe do rozpatrzenia przez Paristwa 

indywidualnie. 

Glos zabrat V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard Wojcik. Mieszkania to problem w mieicie 

Klodzku od 1991 roku. Zawsze sq ludzie niezadowoleni. JesteSmy w takiej sytuacji, i e  kt05 skarzy 

i skarge Komisja Rewizyjna powinna rozpatrywad pod kqtem stanu prawnego, ktory obecnie 

obowiqzuje i naklada pewne obowiqzki na wszystkich, kt6rzy w tym procesle przyznawania 

mieszkari uczestniczq. U nas w mieScie jest patologiczna sytuacja zwiqzana z tzw. instytucjq 

mieszkania do remontu we wtasnym zakresie. To jest okradanie ludzi z pieniedzy na rzecz majqtku 

gminy. Niekiedy ludzie placq po kilkaset tysiecy zlotych, i eby  wyremontowad mieszkania. To jest 

pewnego rodzaju naduzycie, etyczne naduiycie. Dlaczego nie wyremontowad mieszkania, stworzyd 

jednq liste i wtedy nikt nic nie powie. Bedzie jedna lista, bedzie kolejnosd na IiScie, bedq szczegolne 

przypadki. Natomiast mamy sytuacje takq, i e  ludz~e czekajq z jednej strony po kllka tat, a z drugiej 

strony kt06 inny dostaje mieszkanie. Osoba nie bedzie musiata spelniad kryteriow, bo umowmy sie 

kryterium dochodowe jest takim kryterium uznaniowym, bo moina np. zloiyd niekoniecznie 

udokumentowane dochody, jakieS potwierdzone pieniqdze na ksiqzeczce, to sie da zalatwid 

w rodzinie. Przy rozpatrzeniu skargi naleialoby wzi& pod uwage opinie radcy prawnego, czy 

istniejqcy stan prawny w gminie, ktory rzqdzi tymi kwest~ami stwierdza, i e  w postepowaniu 

Burmistrza bylo cog nagannego. Tu jest podstawowy aspekt dla Komisji Rewizyjnej, czy dzialanie 

Burmistrza jest w kolizji z obowiqzujqcym stanem prawnym, ktdry istnieje w naszej gminle. Mamy 

dokumenty rangi uchwal, ktore tym rzqdzq. My jako radni bedziemy musieli spojrzed na sprawy 

mieszkari w ten sposob, i e  trzeba bedzie przeznaczyd pule irodkow finansowych w budiecie na 

remont mieszkari i z tq patologiq skoriczyd. Wyremontowad mieszkania i dad w normalny sposob 

czlowiekowi mieszkanie. W ten sposob uratujemy Pana Burmlstrza przed wszelkimi pomowieniami 

bo kt06 to mieszkanie dostanie. M6wi sie, ze zawsze przy decyzji jedna strona jest zadowolona, 

a druga nie jest zadowolona. To jest podobno normalne. A cztowiek odpowiada na to tak w innym 

systemie np. w Anglii z sqdu wychodzi strona zadowolona, a ta ktora przegrala nie jest 

niezadowolona. Bo wymiar dziata prawidlowo. Jeieli kt05 jest niezadowolony to znaczy, i e  w jego 



odczuciu, a jak w jego odczuciu to nie ma kryterium. Jesli bylyby jasne kryteria to nie byloby 

problemu. Przy okazji tej skargi, jeszcze z innego wzgledu prosilbym o bardzo szczegblowe 

rozpatrzenie, bo w historii miasta jeszcze nie bylo przypadku, zeby Rada pozytywnie zaopiniowala 

skarge na Burmistrza w sprawie mieszkaniowej. Prositbym Burmistrza, aby podlegle sluiby prawne 

aby to wr6cid i ponownie przeanalizowad, sprawdzit na czym to sie opieralo, co bylo 

domniemaniem, ze powinno byd. Tych przepisow nie ma wiele i moina to bardzo ladnie napisad. 

Krzywda jest wtedy kiedy sic komui naleiato, a mu sic tego nie dalo. Czy to sic da ustalid? My jako 

radni powinniimy dqzyd do tego aby nie bylo mieszkari do remontu. 20% mieszkari jest z listy, 

a 80% mieszkari jest do remontu. Naleiy tak pokierowad budietem, aby te mieszkania 

remontowad z budietu miasta. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Mieszkaricy Klodzka. W zwiqzku z tym, ze w Komisji Mieszkaniowej jestem juz 

dziewiqty, dziesiqty rok bo weszliimy j u i  w nastepny rok, dziwie siq bo Przewodniczqcy Komisji 

Rewizyjnej t e i  byl w Komisji Mieszkaniowej wiele lat. Nie bede siq do pozostatych wypowiedzi 

ustosunkowywal. Nie jest iadnq tajemnicq, ze do 2006 r. mieszkania przede wszystkim 

przydzielala Rada. W zwiqzku z tym, i e  jesli chodzi o te domy popowodziowe, doszlo tam do 

pewnych bardzo nieciekawych spraw. Zostal-a zmieniona uchwala przez Rade, i e  daje sie to w rece 

Burmistrza po wczesniejszym zaopiniowaniu wszystkich decyzji przez Komisje Mieszkaniowq. 

Wtedy zostala powolana Doraina Komisja Mieszkaniowa, cialo w6wczas poza statutowe, 

w p6iniejszym terminie Statut to uregulowal. Wiadomo jakq mamy sytuacje mieszkaniowq na 

naszym rynku ktodzkim. Nie bylo iadnq tajemnicq, ze w pewnych sytuacjach, przypadkach 

losowych bierze sie nie jednq sprawe, bo mam wniosek do remontu we wlasnym zakresie. Do 

remontu we wlasnym zakresie, to co ja pamietam j u i  w roku 2007 nieraz bylo po 80, po 40 

wniosk6w na dane mieszkanie. Wtedy Burmistrz uczciwie stawal i przeglqdal, kto jest w 

najwiekszej potrzebie, czy to jest jedna osoba czy cztery osoby, jaka to rodzina, jak zasobna, czy 

moie poczekad czy nie moze poczekaC. A tutaj zgodnie ze statutem jest nasza Komisja 

Mieszkaniowa - doraina, ale jest. Tutaj w tym ukladzie, albo rozwiqimy tq Komisje Mieszkaniowa i 

nie zawracajmy ludziom glowy. Bo to co ja zaobserwowalem i moge z calq uczciwosciq powiedzied 

- tyle co pracy wlozyli ludzie wchodzqcy w sklad tej Komisji Mieszkaniowej, robiqc wizje lokalne, 

sprawdzajqc. Sam osobiicie r6wniei w latach 2007, 2008, 2009 min. z Panem Przewodniczqcym 

Z. Duda chodzilem po mieszkaniach. W tej chwili mlodzi ludzie to podjeli i jestem im bardzo za to 

wdzieczny bo to jest ogrom pracy. Naraianie sie na stresy, bo chodzi sie po tych ludzkich 

mieszkaniach, czlowiek widzi tq ludzkq niedole, ludzkie nieszczescia, czesto mieszkania gdzie ludzie 

nie powinni mieszkaC bo widzi sic cieknqce sciany, zagrzybione to trudno, ieby normalnemu 

czlowiekowi dalo spokojnie w nocy spat. Jak to slyszalem, i e  pelnimy funkcje niezawodowq, 

przepraszam bardzo nikt nikogo tu  nie zmuszal do pracy spolecznej. Owszem to jest w duiej czeSci 

praca spoleczna, bo nasza praca nie wchodzi w jakis uklad o umowe o prace,  ade en urzednik nie 

wystawi papierka, i e  my tu  pracujemy. My dostajemy diete i kaidy wiedzial na co sie zgadza 

przychodzqc na radnego. I tutaj jak slysze o jakims czasie pracy, nie czasie pracy, no przykro mi 

bardzo. Jest sprawa ludzka po to i e i m y  sie zgodzili i po to weszliimy w danq komisje, zeby t q  

sprawe rozwiqzad. I nikt nas nie pyta czy to bedzie w godzine czy w dwie. Prosze Paristwa nie 

zapominajmy, przypomnijcie sobie ci, ktorzy sq starsi jak tutaj sie odbywaly posiedzenia. Byla 

chociaiby sprawa dzisiejszego E.Leclerca, jak Lipski i reszta, Pan Burmistrz Lipski tego malo iyciem 

nie przeplacil. Bo co, bo stanql na wysokosci zadania, bo okazal sie czlowiekiem uczciwym i nie 



chcial E.Leclerca oddad za milion, czy trzy, oddad za darmo. Ja tutaj mam suche dokumenty, ktdre 

jasno mbwiq, i e  sprawa wplynela w sierpniu. Komisja Rewizyjna miala miesiqc do rozpatrzenia. 

Mija nastepny miesiqc i kiedy projekt uchwaly sie pojawia? - w listopadzie czy w paidzierniku, 

teraz sobie tego nie przypominam, moina siqgnqk do protokotow. Bylem pewny, i e  koniec grudnia, 

z koricem roku moina byto tq sprawe zakonczyd, bo kt05 pracowal nad t q  sprawq i z Komisji 

Rewizyjnej, i z Komisji Mieszkaniowej, poswiecili swoj czas nie w ramach zarobku, lecz spolecznie. 

Poiwiecili czas domu, czas rodziny, mogli pojid popiwkowa, a nie tulad sie po mieszkaniach 

i oceniad, kto jest w najtrudniejszej sytuacji. Burmistrz ostatecznie decyduje, wybiera ludzi 

najbardziej pokrzywdzonych, ludzi kt6rzy stojq pierwsi w kolejce. Dla mnie jest oczywiste jei l i  jest 

rodzina trzyosobowa i w tym jeszcze dziecko niepelnosprawne to pytam, kto jest pierwszy 

w kolejce? K to i  kto w tej chwili nie ma tak jak to sie mowi ,,sznura na gardle", a ta rodzina ma 

,,sznur na gardle". Wstrzymalem sie w gtosowaniu o przemocy w rodzinie, reke wszyscy podnoszq, 

jesteimy za uchwalq ieby tq przemoc w rodzinie zwalczad, a jak przychodzq konkretne czyny to 

jak my sie zachowujemy. Powiem otwarcie dla dobra Burmistrza, jeieli ta uchwala bedzie przyjeta 

jako niezasadna to ona pojdzie do Wojewody. Jak Wojewoda weimie te dokumenty to ja jasno 

wiem jak orzeknie. Pomijam fakt, i e  wszelkie terminy zostaty naruszone i to nie miesiqc czy dwa 

i nie ma tu  argumentbw, kt6re by mowily. Byli tu Paristwo, ktorzy j u i  wyszli. Ja mialem na swojej 

komisji sprawq, ale tam byly ciqgle nowe okolicznosci, nowe dokumenty, nowe fakty i to ciqgnqlo 

sie dwa-trzy miesiqce, ale nikt nie zarzucil Komisji, i e  tak przeciqga sprawe. Pisze wyrainie, kto 

pelni te funkcje, bo my wiadomo nie jestesmy na zewnqtrz podmiotem w sqdzie, nie jesteimy 

w stanie byd reprezentowani, ale pelniqc t q  funkcje odpowiadamy i prawnie, i pod kaidym 

wzgledem, jak glosujemy i jak sie zachowujemy. Ktod nas wreszcie rozliczy w tak ewidentnej 

sprawie, kt6ra ciqgnie sie bez kohca. Popelnil blqd Burmistrz - rozumiem - nie myli sie ten kto nie 

pracuje, ale powielanie tego bledu, ja j u i  nie bede posqdzal, ale slysze, i e  j u i  kolejne mieszkania 

wolajq o pomstq do nieba. Powstaje z4o to trzeba szybko tq dcieike naprawid, wyprostowad, ieby 

nastepny sie nie przewrocit. Przeciqgajqc te pied miesiecy przydzial tego mieszkania sami sobie 

wbijamy gwoid i  do trumny nie tylko jako Rada, bo tu pied miesiecy przetrzymana, to nie tylko 

oberwie Komisja Mieszkaniowa i Przewodniczqcy, i my jako Rada dlaczego w terminie nie 

rozpatrzyliimy sprawy. Nie mam tutaj podanych argumentbw przez Przewodniczqcego Komisji 

dlaczego tak przewlekle ciqgnela sic ta sprawa. Odwoluje sie do sumienia, bo prawdopodobnie 

bedzie zasadna, te papiery tutaj zostanq, bedzie bezzasadna to bedzie rozpatrywal Wojewoda, bo 

ja nie wierze w to, ze ci ludzie co zloiyli skarge zostawiq tak ewidentnq sprawe samq sobie. 

Przepraszam za dlugq wypowiedi, ale ja mam tutaj fakty, dokumenty i na ich podstawie pracuje. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy rady Pan Zdzistaw Duda, ktory sprostowal, i i  Rada nigdy nie 

przydzielala mieszkari. Przydzial mieszkari byi opiniowany przez Spolecznq Komisje Mieszkaniowq, 

ktbra byla wyloniona przez stowarzyszenia i zwiqzki. Poiniej jej sklad zostal zmieniony i skladai sie 

z radnych. Komisja ta zaczela funkcjonowad przy Burmistrzu Miasta Klodzka. Nastepnie zostala 

powolana Doraina Komisja. Rada nigdy nie podejmowala decyzji w sprawie przydzialu mieszkan. 

Komisja Spoleczna opiniowala i tylko opiniowala, a Burmistrz podejmowal decyzje. 

Glos zabral radny Pan Wojciech lyszkiewicz.  Panie Przewodniczqcy, Szanowni Radni. Ludzie 

tworzq przepisy i ludzie je zmieniajq, a ze urzednik jest takie stworzenie, ktore czyta tylko ustawy 

i trzyma sie ich uchwal, i na t q  empatie nie znajduje miejsca i poszukiwania rozwiqzania innego n i i  

ta ustawa mu nakazuje, albo nie szuka obejdd. Dlatego trzeba stworzyd takie przepisy, ieby byly 



one jasne, klarowne i ieby w miare bylo wszystko bardzo transparentne i przejrzyste, 

przewidujqce. Myile, i e  to jest przed nami, zeby takie przepisy byly, ktore pozwolq na t q  

przejrzystoik nie tylko w tej kwestii, ale tez w innych. 

Glos zabrala radna Pani Aneta losiewicz. Jestem czlonkiem zarbwno Dorainej Komisji ds. 

Lokalowych jak rowniei Z-cq Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej. Bylam jednq z osob, ktore 

napisaly opinie razem z radnq A. Karolczak o tym, zeby Pani D.topuszyriskiej w pierwszej 

kolejnoSci przydzielit mieszkanie. Decyzje o podpisaniu umowy podejmuje Burmistrz i ma to 

w swoich kompetencjach. Opinia Komisji Lokalowej nie jest wiqzqca i miala by t  pomocq dla 

Burmistrza. Wplynela skarga i rozpatrujqc jq w Komisji Rewizyjnej uznalam razem 

z Przewodniczqcym Komisji - stqd wniosek mniejszosci - ze skarga jest bezzasadna dlatego, ze 

Burmistrz nie zlamal przepisow, nie zlamal prawa. Zastosowal sie do uchwaly. To nie my mamy 

wziqC na swoje sumienia podczas glosowania czy to mieszkanie zostalo przyznane prawidlowo, czy 

nie, dlatego ze to jest sumienie i odpowiedzialnoit Pana Burmistrza. My mamy tylko sprawdzid czy 

zlamal przepisy bqdi  nie. Czy zastosowal sie do uchwaly, czy nie. Opierajqc sie na dokumentach 

zarowno jedna pani jak i druga byly uprawnione do otrzymania mieszkania. Niedawno uchwaliliimy 

nowe przepisy, podjeliimy nowq uchwale o zasobach mieszkaniowych i przyznawania lokali, ona 

nie do korica jeszcze zostala zaakceptowana przez nadzor, poniewai wplynely zapytania do tej 

uchwaly, ale niemniej jednak celem naprawienia sytuacji zostala j u i  podjeta nowa uchwala. Ma by6 

sztywna lista, kryteria. JeSli chodzi o przepisy uwazam, ze Burmistrz nie zlamal przepisow i takie 

bedzie moje stanowisko mimo, i e  patrzqc z drugiej strony nie zastosowal sie do naszej propozycji 

wyraionej w opinii, aby wlaSnie tej rodzinie w pierwszej kolejnoici przyznal mieszkanie. 

Glos zabrala radna Pani Anna Karolczak. Szanowni Radni, ja chcialam tutaj wrocid do samej 

skargi Pani Diany lopuszyriskiej. Padly tutaj twierdzenia Pana A.Kwasa, ze Pani Diana skarzyta sie 

na to, ze mieszkanie dostala osoba nieuprawniona, co jest nieprawdq. Pani ani w jednym zdaniu 

nie napisala, ze mieszkanie otrzymala osoba nieuprawniona. Pani topuszyriska pisze: ,,prosze 

o sprawdzenie zasadnoici przyznawania mieszkah przez Burmistrza w 2015 roku" i w calym 

dalszym ciqgu tej skargi nie ma ani slowa o tym, ze Burmistrz zlamal prawo i wydaje mi sie 

jednoznaczne - Pani pyta o zasadnoSt przyznania, poniewaz pisze tutaj o tej jednej osobie, 

porownuje do swojej sytuacji. Moim zdanie pyta o zasadnoid przyznania jednej osobie wobec 

biednej rodziny, ktbra jest w bardzo ciezkiej sytuacji bytowej, mieszka z dziadkiem, kt6ry sic nad 

nimi zneca. Ostatnio spotkalam Paniq Diane na mieicie i powiedziala mi, ze dziadek wystartowal do 

nich z noiem. Czy Pan Burmistrz wie o tym ? Czy Pan Burmistrz zwrocil sic do tej rodziny 

o udzielenie jakiej i  pomocy? 

Glos zabral Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas. Prosze Paristwa takich 

rodzin jak omawiana tutaj jest w Klodzku bardzo duzo. Dzisiaj zalatwialem wniosek dla dziewczyny, 

ktorq rodzice wypedzajq na ulice, a zameldowanych jest w 70-cio metrowym mieszkaniu 15 osob, 

rozstawiajq sobie lb ika i materace na podlodze, i przechodzqc obok siebie depczqc po sobie. 

Dziewczyna ta jest osobq, kt6ra skoriczyla szkole specjalnq. 

Wypowiedi radnego Pana Adama Kwasa zostal przerwana. Przewodniczqcy Rady poprosil, aby 

wrbciC do tematu omawianej uchwaly w sprawie skargi. 



Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas dokoriczyl swojq wypowiedi, poniewaz 

padl tutaj jeden przyklad, a Pan radny przytacza drugi i takich przykladow moina byloby 

przytoczyd wiecej. Oczywistq rzeczq jest, i e  skarga dotyczyla dzialari Burmistrza i w tej chwili 

rozpatrywalismy j q  pod kqtem zasadnofci. Ja twierdze, i e  w zwiqzku z tym, ze niemoiliwe jest 

ustalenie kryteriow, to jeszcze przytocze pewnq anegdote z miasta, ot6z moj kolega sympatyczny 

jeszcze za rzqdow poprzedniej wladzy mowi, i e  syn trzydziestoparoletni z dzieckiem ma j u i  prawie 

zalatwione mieszkanie, po wyborach spotykam mojego kolege i mowi zmieniala sie wjadza, a juz 

prawie mialem zalatwione mieszkanie nie udalo sie. Ale minelo kilka miesiecy i stysze, i e  

mieszkanie dostat w dobrej dzielnicy, do remontu, gratuluje. W zwiqzku z tym mamy tutaj tego 

typu przypadki skrajne i nie dojdziemy korica. GdybySrny ten czas i energie pokwiecili na 

przemyklenie czy t e i  zorganizowanie Srodkow i podjecie dzialan w celu przysporzenia tych 

mieszkali w Klodzku, a nie dzielenia ciqgle tej biedy na fragmenty to byloby swietnie. W zwiqzku 

z tym, prosze Palistwa o zamkniecie dyskusji. Mamy dwa stanowiska, prosze o przegjosowanie 

wniosku. Proszq o potraktowanie mojego wniosku jako wniosek formalny. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i .  Minelo pol roku od rozpoczecie tej sprawy, na pewno 

w ciqgu tego czasu pojawilo sie kilka mieszkari. W tych uzasadnieniach do projektu uchwaty 

zarowno w jednym jak i w drugim jest zapis, i e  Komisja Rewizyjna apeluje o jak najszybsze 

przyznanie mieszkania rodzinie. Czy przez te pol roku ta Pani nadal czeka na przydzial mieszkania? 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko przyznal, i e  sprawa byla problemowa. Pani Diana 

lopuszyriska od momentu, od kiedy to mieszkanie nie zostalo jej przyznane, a byly j u i  do 

dyspozycji dwa lub trzy mieszkania powyiej 50 m.kw. nie zlozyla wniosku o te nastepne 

mieszkania. W oparciu o tq starq uchwale, poniewai przyznawalem to mieszkanie w oparciu o stara 

uchwale otrzymalem koszulke na posiedzenie, mialem pozytywnq opinie Komisji ds. Lokalowych dla 

wszystkich ubiegajqcych sie o przydzial. I tutaj Pan Burmistrz podkreslil jednq rzecz dotyczqcq 

wniosku Pani radnej A. Karolczak i radnej A. losiewicz, i e  nie m6gl traktowak tego jako wniosku 

Komisji, poniewai nie byl to wniosek Komisji. Pan Burmistrz zadal pytanie pozostalym czlonkom 

Komisji, czy ten wniosek zostal przeglosowany? 

Radna Pani Anna Karolczak stwierdzila, i e  to nie byl wniosek Komisji tylko opinia. 

Burmistrz Miasta kontynuujqc wypowiedi stwierdzit, i e  byla to opinia dwdch radnych, a nie 

Komisji. 

Przewodniczacv Radv Pan Tomasz ~ a b s k i  stwierdzil, i i  z tego wvnika, i e  naleiv ~rzvirzed sic 

pracv tvch dwoch Komisii. 

Ad vocem radny Pan Stanistaw Ferenc stwierdzit, i e  do wywod6w kolegi Pan Z.Dudy nie bedzie 

sie odnosil z prostej przyczyny, poniewai to j u i  czas zaszly, nie bede rozstrzygal. A Pan Duda jesli 

chce dokladnie wiedzied co ludzie myf lq  na temat pracy komisji, ktora wbwczas dzialala to  prosze 

sic przejkd do domu zielonego, ktbry jest przy ul. Rodzinnej, to bedzie wywdd jak ta komisja 

pracowala, ale nie ja jestem od oceniania, to czas miniony, tego nikt nie nawroci. Ja tylko chcialem 

powiedzied, ze Pan Burmistrz dysponuje, zarzqdza mieniem komunalnym, to jest mienie publiczne. 

Pan Burmistrz ma caly zesp62 radcow prawnych, pelnomocnikow i oni na pewno dobrze go pouczajq 

jaka z tego tytulu jest odpowiedzialnoSk. Twierdzenie caly czas, ze Pan Burmistrz nie naruszyl 



prawa - przepraszam bardzo - nie tylko sq przepisy prawa, sq  zasadny i normy wspoliycia 

spolecznego, i poaucie sprawiedliwoSci spolecznej. Jak pojdzie sprawa do sqdu tych elementow 

niby sie nie uwzglednia, ale konie z rzedem temu, ktory mowi tego sic nie uwzglednia, bo ja wiem 

jednak, ze sie uwzglednia co w swojej praktyce nie raz doSwiadczylem, reprezentujqc pewnych 

ludzi. Ja powiem tylko jedno Komisja dala opinie i po to byla Komisja stworzona, zeby Burmistrz 

pracowal na opinii wypracowanej przez Komisje Mieszkaniowq. A jak Paristwo twierdzicie, t e  

Burmistrz mial prawo - tak mial prawo - z tym, ze z tego tytulu poniesie konkretnq 

odpowiedzialnoSd. Pan Burmistrz wydaje decyzje, a prosze sic laskawie zapoznad 

z Rozporzqdzeniami Wojewody. Rada po to jest radq, zebysmy oceniali prace Burmistrza, Komisja 

Rewizyjna w pierwszym rzedzie dawala opinie, przedstawiala radzie, a rada je zatwierdzala. I my 

tutaj dzisiaj ocenimy czy Burmistrz wydal wlaSciwq decyzje czy nie, wedlug wlasnego sumienia, 

wedlug poczucia sprawiedliwoici. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie wniosek forrnalny radnego Pana 

Adama Kwasa o zamkniecie dyskusji. 

Glosowanie: za - 11, p~Zeciw - 3, wsttzymalo sic - 6 (ledna osoba obecna na sali nie glosowata) 

Wniosek zostat przyjety. Zakonczono dyskusjq. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie poprawke mniejszosci, ktora 

zostal przedstawiona przez radnego Pana Adarna Kwasa do projektu uchwaly na druku nr 154 

(zal. nr 30). 

Glosowanie: za - 11, przeciw - 5, wsttzymalo sic - 4 (ledna osoba obecna na sali nie g/osowala) 

Poprawka zostala przyjqta. 

Przewodniczqcy rady Pan Tomasz ~ a b s k i  przystqpil do przeglosowania uchwaly w sprawie 

rozpatrzenia skargi p. Diany kopuszyhskiej na Burmistrza Miasta Klodzka, uwzglqdniajqcq 

przeglosowanq poprawke. 5 1 uchwaty otrzymuje brzmienie: Rada Miejska w Klodzku po analizie 

skargi p. Diany lopuszyriskiej (zwanej dalej skakqcq) na Burmistrza Miasta Klodzko uznaje skarge 

za bezzasadnq. Do uchwaty dolqczone zostanie uzasadnienie przedstawione przez radnego Pana 

Adama Kwasa. 

Glosowanie: za - 12, ptzeciw - 6, wsttzyma~o sic - 3. 

Uchwata zostata podjeta i otrzymata nr XIX/153/2016 (zal. nr 31) 

17.Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Pan Ryszard Wojcik poprosil o nie odczytywanie interpelacji w sprawie klodzkiego mtyna, 

poniewaz sprawa zostata wyjainiona na spotkaniach i nie ma potrzeby aby interpelacja i odpowiedi 

byla w dniu dzisiejszym przedstawiana. 

Sekretarz obrad Pani Aneta tosiewicz odczytata treSd interpelacji i odpowiedzi na interpelacje, 
ktore wplynely do biura Rady Miejskiej: 

Interpelacja radnej Pani Elzbiety ~ l e d i  z dnia 11.01.2016 r.(zal. n 32). 



J Odpowiedi Burmistrza Miasta Klodzka WO.II.0003.1.2016 z dnia 19.01.2016 r. na 
interpelacje radnej Pani Elzbiety Sled2 (zai. nr 33). 

w Interpelacja radnego Pana Ryszarda Wojcika z dnia 14.01.2016 r. (zal. nr 34) 
w Odpowiedi Burmistrza Miasta Klodzka WO.II.0003.3.2016 z dnia 27.01.2016 r. na 

interpelacje radnego p. Ryszarda W6jcika (zal. nr 35). 

Gtos zabrala radna Pani Zdzislawa Wozniak - Krupska, ktora podziekowala za interwencje 

w STOLIDO, sytuacja sic znacznie poprawita, firma ta nie pali juz odpadami, czyms palq ale na 

pewno nie sq to odpady. Jest to normalny wegiel, ale prosilabym jeszcze o monitorowanie sprawy 

bo rdinie to moze bye. Druga prosba o ponowne wystqpienie do GDDKiA w sprawie przebudowy 

skrzyiowania ul. Zajeczej z ul. Pikudskiego. W 2011 roku byl robiony projekt tej przebudowy na 

wniosek autostrad. Pbiniej ucichlo. Mieszkahcy w lutym poprzedniego roku napisali pismo do 

GDDKiA z proibq o to, aby zajq6 sie tym skrzyzowaniem. Na to pismo nie otrzymaliSmy 

odpowiedzi. Na mojq interpelacje zostalo tez wyslane pismo z Urzedu do Generalnej Dyrekcji i tez 

nie przyszta zadna odpowiedi. Sytuacja robi sie tam naprawde dramatyczna. Jeidzicie Panstwo 

ul. Zajeczq do Objazdowej prosze popatrzek jak tam wyglqda sytuacja. Po lewej stronie jest piekny 

chodnik, w pewnym momencie sq barierki i nie ma zadnego przejscia, nie ma tez pobocza. Po 

prawej stronie jest wjazd do GENERALA i p6iniej tez dojscie do skrzyiowania bez iadnej drogi, 

mozliwoici przejicia. Jest tam bardzo niebezpiecznie. Rodzice przeprowadzajq swoje dzieci 

chodzqce do czwartej, piqtej klasy przez to skrzyzowanie, bo iaden normalny rodzic nie pusci 

dziecka samego, podobnie jest z osobami starszymi idqcymi do koiciota. Bardzo prosze o ponowne 

wystqpienie do GDDKiA, aby ustosunkowali sie do tej przebudowy, jest zrobiony projekt. Druga 

pro5ba dotyczy ponownego pochylenia sie nad wodociqgami do zabudowan przy ul. Zajeczej. 

Mieszkahcy bojq sie, i e  jak przyjdzie okres suszy to nie bqdq mieli iadnej wody. Pani Radna zadata 

pytanie czy jest jakas szansa na poprawe zejscia naprzeciw SW. Brata Alberta przy ul. Armii 

Krajowej. Nie ma tam chodnika, jezeli jest to sq to kawalki polamanych plyt. Pani Radna byla dwa 

razy Swiadkiem jak jedna z pah idqca w dol t q  ulicq wpadla na samochod jadqcy na gore. Moze 

naleiy zmieniC organizacje ruchu, tam jest bardzo slaba widocznoSC, moze tam nie puszczak 

iadnych samochodbw. ProSba o pochylenie sie nad tq sprawq, poniewaz jest to miejsce 

niebezpieczne, schodzq tam wycieczki, nie ma tam mozliwoSci bezpiecznego przejScia, tym 

bardziej, i e  wyzej jest szkola i mlodziez, dzieci schodzq na dot. 

Glos zabral Burmistrza Miasta Pan Michat Piszko, ktory ustosunkowal sie do pytan Pani Radnej 

Zdzislawy Woiniak - Krupskiej i potwierdzil, ze wystqpi do GDDKiA w kwestii skrzyzowania ul. 

Zajeczej z drogq krajowq nr 8. Pan Burmistrz poinformowal, i e  we wtorek na zgromadzeniu 

udzialowcow podjqt uchwale i wyrazil zgode ,,Wodociqgom Klodzkim" do przystqpienia do projektu 

unijnego w ramach programu infrastruktura i srodowisko wlainie na wykonanie w tamtych 

terenach kanalizacji, jak rowniei przylqczy wodociqgowych. Jeieli Wodociqgi otrzymajq 

dofinansowanie to bedziemy to zadanie w tej czeici miasta realizowak. Jeieli chodzi o ul. Armii 

Krajowej to pochylimy sie nad tym problemem, ale nie bylbym tu optymistq, poniewaz tam jest 

wqsko. Kwestia ruchu samochodow tez musi by6 tam zachowana, poniewaz sq tam tez inny 

interesariusze komunikacji w tym miejscu. Pan Burmistrz pochyli sie nad t q  sprawq, ale nic nie 

moze obiecae. 

Rada Pani Zdzislawa Woiniak-Krupska poruszyla jeszcze jednq sprawe zwiqzanq 

z bezpieczelistwem, chodzi o przejicie dla pieszych miqdzy ul. Korytowskq, a wejsciem na nowq 



czeid cmentarza, tam gdzie sie dzielq cmentarze na stary i nowy, ieby tam byto przejicie dla 

pieszych. Tam tez jest bardzo niebezpiecznie, bardzo duio ludzi chodzi po znicze, chodzq dzieci do 

szkoly, dlatego proSba aby na tej czeici bylo przejicie dla pieszych. 

Glos zabrala radna Pani Zdzislawa Ghrska, kt6ra poinformowa2a, i e  j u i  wielokrotnie 

w poprrednich kadencjach poruszala sprawe skrzyiowania ul. Zajeczej. Pani radna dostala 

odpowiedi z GDDKiA, i e  naleialo mied opinie Policji z Klodzka, czy rzeczywiScie tam jest 

niebezpiecznie. Opinia Policji byla taka, i e  bardziej potrzebne jest rondo tam gdzie sic wyjeidia, 

gdzie jest ten rozjazd n i i  przejicie, ktore jest bardzo kosztowne. No to musi zabit czlowieka, zeby 

nad tym pomySleli. Pani radna iyczyla powodzenia w zalatwianiu tej sprawy. Pani Radna zapytala o 

losy naszego schroniska, co sie w tej sprawie dzieje. 

Odpowiedzi udzielil Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko, ktbry poinformowal, i e  schronisko 

zostalo sprzedane podmiotowi z Klodzka. Z tego co jest wiadomo Burmistrzowi, obecny wlaiciciel 

otrzymal w grudniu 2015 r. pozwolenie ze Starostwa na przebudowe tego schroniska i w tym roku 

zamierza rozpoczqd inwestycje celem dostosowania obiektu do wymogow obowiqzujqcych w tym 

za kresi e. 

Gtos zabral radny Pan Lech Surbwka, cyt.: ,,la wiem, i e  jesteSmy wszyscy zmeczeni, ale bede sie 

staral streszczat. Mam trzy sprawy. Po pierwsze Panie Przewodniczqcy nie to, ieby mi sic cos nie 

podobalo, czy mi sic w glowie przewrocilo, ale ja przyszedlem tutaj na sesje Rady. JeSli chcialbym 

p 6 j i i  do teatru, czy chcialbym co i  poogladat to bym poszedl wlaSnie tam. Natomiast jeieli to jest 

konieczne, bo prosze zwrbcit uwage, na impreze wczesniejszq przyszli ci, ktorzy sie chcieli 

pokazad, byla telewizja, a teraz nikogo nie ma, a myimy godzine stracili. Ja oglqdalem to j u i  trzy 

razy, moja koleianka drugi. Ja przepraszam, ze w tym kontekScie bo akurat to specyficzne 

przedstawienie bylo, ieby nie wyszlo, i e  ja jestem przeciw. To jest pierwsza rzecz. Jeieli Pan 

uwaia, i e  takie rzeczy podnoszq range Rady i naszego miasta to prosze w zaproszeniu zaznaczat, 

i e  bedzie wystqpienie, czy Spiew, czy kt06 bedzie taticzyl to ja wtedy przyjde sobie pbl godziny 

wczesniej. Szanowni Patistwo ja tym Paristwu, ktorzy nie sq czlonkami Komisji Mieszkaniowej 

chcialem krbciutko powiedziei jak to wyglqda takie posiedzenie naszej Komisji. Siedzimy wszyscy 

z mqdrymi minami, przychodzq ludzie, kt6rzy majq nadzieje, i e  po rozmowie z nami, czlonkami 

Komisji Rady coS osiqgnq. Prezentujq te swoje iale, te swoje bble, my siedzimy kiwarny glowq 

i p6iniej urzedniczka z Urzedu przedstawia nam 20-30 wnioskow o mieszkanie, kt6re podpisujemy 

wszyscy na zasadzie zgoda bo sic sprawdza. Tam w tych wnioskach nie ma nic wiecej tylko to czy 

osoba spelnia warunki na otrzymanie tego mieszkania i my jako radni to podpisujemy. I to co Pan 

Burmistrz wspominal., te 30-40 wnioskow trafia do Pana radnego. Natorniast jeieli, ktoryi wniosek 

jest specyficzny i pojawia sie inicjatywa z Komisji, i e  jest zaopiniowana tak jak przez koleianki to 

pbiniej jest problem, i e  nie jest to opinia Komisji tylko opinia dwoch czlonkow. W zwiqzku z tym 

uwaiam, ze powinniSmy nieco zmienit charakter tej pracy, czyli z danego mieszkania my typujemy 

ile: raz, dwa, trzy, cztery, pied, ktore sie powinno zarekomendowat do Pana Burmistrza, a on 

wydaje decyzje ktdre przydziela, bo to jest tylko i wytqcznie w jego gestii. Nie ma tak koleianko, ty 

dobrze wiesz jak jest. A moie  zamiast nowej ustawy rozwiqzad t q  komisje i bedzie spokoj wreszcie. 

I wracam do trzeciego elementu, o ktbry chciatbym prosid. Panie Burmistrzu, ja zostalem 

poproszony przez pracownikow ogolnie mowiqc KOK-u i tego calego zaplecza sportowo- 

rekreacyjnego iebym przedstawil sprawe. Nie wiem tak do korica przedstawiajqc mnie t q  sprawe 



liczyli na to, i e  bede nognikiem i t q  tubq, kt6ra wyclqgnie te rzeczy na wierzch. W ich opinii jest 

bam bardzo ile, planowane jest zwolnienie ok. 10 os6b wg etatow i takie zapytan~e poszlo do 

Zwiqzkbw Zawodowych. Planowane jest to wg nich w systemie takim, i e  najpierw proponuje sic 

polowe zarobkow, a poiniej  jeiel i  sie nie zgadza to zwolnieniami. Po tym protokole od kolegi 

z kontroli jest tam jeszcze cztery miejsca do zwolnienia z hotelu i cztery miejsca do zwolnienia 

z trasy turystycznej. Prosilbym, aby nie zostawiad ich samych w tym, bo to  sic zaognia. Tam jest 

duza grupa, kt6ra wie jak dbad o swoje interesy i Panie Burmistrzu to bedzie i telewizja, radio, 

bedzie pogotowie strajkowe i inne pierdoly. MySle, i e  zamiast dopuscid do tego wystarczy po 

prostu z nimi sprobowad porozmawiad i tak troszeczke przylagodzid tq atmosfere, bo oni sie po 

prostu bojq. Oni sie bojq zwolnieli niestety to jest ten gtownie socjalny element. Wydaje mi  sie, i e  

nie nalezy tego lekcewaiyd, tylko jakos sprobowad do tego podejsd, a wtedy unikniemy takich 

glupich cudow na kiju z udzialem wszystkich telewizji swiata lqcznie z BBC." 

Glos zabrala radna Pani  Anna Karolczak. Szanowna Rado, Panie Burmistrzu ja mam pytanie co 

do Pahskiej odpowiedzi na moje zapytania z ostatniej sesji, a mianowicie znowu mi  Pan napisal, i e  

ja jako Przewodniczqca Dorainej Komisji podjelam decyzje w stosunku do dwoch wnioskbw. Panie 

Burmistrzu, pytalam j u i  ostatnio jakie radny lub przewodniczqcy ma prawo podejmowad decyzje 

i znowu mi Pan napisal, i e  j a  wlasnie podjelam takq decyzje. Jeieli Pan uwaia, i e  radni mogq 

podejmowad decyzje to  jak wszyscy sic weimierny do pracy, 2 1  radnych zacznie podejmowad 

decyzje to rnysle, ze w kolicu to  Klodzko ruszyloby do przodu. A druga sprawa, pisze mi  Pan o tym, 

ze podejmujqc decyzje i uznajqc nienarodzone dziecko za pelnoprawnego czlonka rodziny oparl sig 

Pan na prawie polskim, kt61-e przyznaje dziecku poczetemu, a nienarodzonemu warunkowq 

zdolnost prawnq w wyniku czynnosci, z ktorych dziecko uzyska jakqs korzysd. Z tego co jest mi 

wiadome w prawie polskim ochrone dziecka nienarodzonego przewiduje prawo spadkowe, a tutaj 

nie ma mowy w og61e o prawie spadkowym, wiec ja bardzo prosze Panie Burmistrzu, ieby  Pan 

rzetelnie podszedl do odpowiedzi na moje pytania, moze wsparl sic opiniq prawn% bo dla mnie jest 

niedorzeczne. 0 wnioskach, ktdre mi Pan pisze, ja w iyciu na oczy nie widzialam, co do ktorych 

podjelam jak ie i  decyzje, to s q  kompletne bzdury. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Klodzka Pani Michat Piszko, ktory oswiadczyl, ze jezeli Pani Radna 

Anna Karolczak nie jest jeszcze usatysfakcjonowana odpowiedziq to bedziemy jq uzupelniad. 

Pojecia decyzji sq roine. Ja wiem, i e  do Pana Przewodniczqcego wplywajq skargi od urzednikow na 

Paniq Radnq. I to dotyczy wlasnie kornunikacji z jednq z urzedniczek i Paniq jako Przewodniczqcq 

Komisji ds. Lokalowych. l a  przy tej  sytuacji nie bylem, wiec podpisuje sie pod dokumentem, kt61-y 

zostal wytworzony przez wydzial i traktuje to jako dokument, ktory zostal napisany w oparciu 

o prawdziwe i autentyczne fakty. Wracajqc jeszcze, jak tak Pani Radna drqzy i rzeibi temat tych 

mieszkaniach. Ja chcialem Pahstwu przedstawid jednq takq sytuacje i nie oczekuje iadnej 

odpowiedzi tylko zebyscie Paristwo to sami rozwaiyli w swoich sumieniach. Mamy uchwale ktora 

reguluje te rzeczy zwiqzane z przydzialem lokali. Przychodzi do Pahstwa dwojka rodzicow, ktorzy 

maja trojkq dzieci. Nastqpnego dnia rnajq eksmisje zarzqdzonq przez wlasciciela mieszkania od 

ktorego wynajmowali wczesniej to mieszkanie. Mamy takq sytuacje, i e  ci Pahstwo majq na glowie 

kuratora. Ten kurator mowi im, i e  w momencie w ktorym stracicie to mieszkanie, nie bedziecie 

w stanie zapewnid swoim dzieciom dachu nad glowq, my wam te dzieci instytucjonalnie 

odbierzemy. Jeieli taka osoba do mnie przychodzi to co ja mam zrobid, jeiel i  nawet nie jest 

zapisana na liscie lokali do remontu, lokali socjalnych. Mam powiedzied, przepraszam bardzo ale 



jest taka, a nie inna sytuacja, nie jestescie Panstwo ujeci na zadnej libcie, wiec ja Palistwu nie 

pomoge. W tym momencie jeieli nie udziele pomocy mieszkancom Klodzka, dochodzi do tego, i e  

tracq dzieci. To sq tego typu sprawy przeze mnie rozstrzygane. Jezeli przewidywaloby prawo takq 

moiliwoSd, a wiem ze nie przewiduje bo jestem organem wykonawczym i musze wykonywad te 

rzeczy, bardzo chcialbym, zeby zdjeto ze mnie obowiqzek przyznawania tych lokali. Ale doskonale 

Paristwo wiecie, ze jezeli znajdzie sie taki zapis w uchwale to zostanie on uchylony przez Nadzbr 

Wojewody. 

Ad vocem radna Pani Anna Karolczak. Panie Burmistrzu tu Pan odwoluje sie do jaki i  innych 

mieszkari. Wie Pan dobrze, i e  ja mowie o Warszawy Centrum, wiec nie wiem dlaczego odwoluje sie 

Pan do innych przypadkbw. Chcialam sie tutaj odnieid do skargi jaka wptynela na mnie. Wydaje mi 

sie, i e  w zwiqzku z tq skargq powinien Pan przeprowadzid kontrole w tym wydziale i zobaczyd jak 

bylo do tej pory. Jak byly kwalifikowane wnioski do remontu we wlasnym zakresie. Bylo po prostu 

totalne moim zdanie bezprawie i jeszcze Pan probuje mi tu wmowid, ze to jest moja wina. Jezeli 

pani urzedniczka pr6buje na mnie zrzucid swoje zaniedbania czy nie wiem jak to nazwad to 

przepraszam bardzo. Ja zwrocil.am najpierw pani urzedniczce uwage, ze wnioski sq 

nieaktualizowane, a powinny byd aktualizowane co roku i pani urzedniczka sie obrazila, i zloiyla na 

mnie skarge. Pan powinien tego pilnowaC, tego zeby wnioski byly aktualizowane, a te ktbre nie sq 

aktualizowane powinny zostaC zarchiwizowane. A to nie byto robione, Panie Burmistrzu o czym Pan 

doskonale wie. 

Ad vocem Burmistrz Miasta Pan MichaC Piszko. Z drugiej strony mamy slowo pani urzedniczki, 

kt6ra mbwi jasno i wyrainie, i e  Pani to okresli).a, i e  jezeli wnioski nie zostaty odebrane, nie 

odebrane zostaty zwrotki to kwalifikujemy je dalej. Tak mowila urzedniczka i teraz rozdziel te dwie 

sprawy. Pani Radna juz raz mowiqc nie chciatbym uczestniczyd w te j  dyskusji. Jeieli Pani uwaia, ze 

lokale, mieszkania przyznawane przeze mnie sq przyznawane z naruszeniem prawa, tam po drugiej 

stronie jest instytucja do ktorej Pani moie zglosid takie wqtpliwosci. Ta instytucja to sprawdzi 

i wtedy bedziemy wiedzied co sie dzieje. 

W zwiqzku z tym, ze radna Pani Anna Karolczak dwa razy zabierala glos w sprawie, Przewodniczqcy 

nie udzielil radnej gtosu. 

Przewodniczqcy rady Pan Tomasz iabski odniosl sie do sprawy skargi na radnego zloionej przez 

urzednika i zwrbcil sie z wnioskiem do Burmistrza, aby uczulil wszystkich swoich pracownikow, 

ieby sie zapoznani z postepowaniem administracyjnym. Nie ma czegoi takiego jak skarga na 

radnego. Skargi na radnego noszq sobie wyborcy w sercach i rozpatrujq jq raz na cztery lata albo 

czeSciej jak jest taka sytuacja. Skarga w takiej formie na radnego nie istnieje, chyba i e  urzednik 

stwierdzitby, ze radny zlamal prawo to wtedy ma innq okrejlonq procedure. l a  zakladam, i e  jeieli 

jest urzqd miasta jako jednostka organizacyjna administracji lokalnej to pracownicy z procedurq 

administracyjnq sq zapoznani. Pan Przewodniczqcy nie nadal tej ,,skardzem dalszego biegu i nie 

bedzie tego robil. 

Glos zabrala radna Pani Elibieta ~ l e d i .  Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 

Od kilku lat bytam w zarzqdzie pewnej wspolnoty przy ul. lukasinskiego 26. Z racji charakteru 

budynku i lokatorow ktorzy tam mieszkajq zwracatam sie do poprzedniego Burmistrza, jak i do 



Pana z wieloma proibami w tym temacie. Niestety nie otrzymywalam zadnej pomocy. Wie Pan 

rowniei, ze od grudnia w naszym budynku odbywa sic remont. Remont w 100% finansowany przez 

mieszkaricbw. Dodam rbwniez, ze jest to najstarszy koszarowiec w Polsce. W miesiqcu marcu 

powolat Pan petnomocnika, w celu monitorowania podobnych obiektow, ktore sq w obrebie 

Fortecznego Parku Kulturowego. Pan pelnomocnik pojawit sie w grudniu na naszym obiekcie, 

dodam - dopier0 w grudniu, gdzie byt powolany w marcu i kwestionowal zakres prac remontowych. 

W tym momencie niestety nie wyobraiam sobie dalszej wspotpracy z panem pelnomocnikiem 

i dlatego tez podjetam decyzje o rezygnacji z funkcji przewodniczqcej zarzqdu tej wspolnoty. 

Dodam, ze mojq wole rbwniez poparli mieszkancy. Pytanie moje brzmi: Panie Burmistrzu prosze mi 

powiedzied czym kierowat sie Pan wyraiajqc swoj sprzeciw w dwbch uchwalach w sprawie 

odwolania starego i powolania nowego skladu zarzqdu tej wsp6lnoty. Odnosze wraianie, ze jest to 

pr6ba zaszkodzenia mi jako radnej. Prosze odpowiedzied mi na pytanie, czym Pan sic kierowat, i e  

ta uchwala przez Pana zostala zablokowana. Jest to ewenement, bo nigdy odnoinie naszego 

budynku, iadna uchwata nie byla przez Burmistrza podejmowana, nawet w tak wainej sprawie jak 

w sprawie remontu. Tylko petnomocnik gminy podejmowal uchwale w czasie zebrania. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko. Jeieli chodzi o kwestie dotyczqcq podjecia 

takiego, a nie innego stanowiska to ja tych dokumentow nie widze na oczy. Sq dwie osoby 

upowaznione w wydziale, kt6re majq odpowiednie upowaznienie do tego i jeieli chodzi 

o glosowania w poszczegdlnych wspolnotach, i reprezentowanie udzialu gminy to sie odbywa na 

poziomie wydzialu. Ja tego nie widze w zaden sposbb. Wnioski te widzi Pani Sekretarz jak 

przechodzq przez Biuro Obslugi Ludnoici. Ja t q  sprawe sprawdze, wyjainie i odpowiem Pani na 

piimie. Jeieli chodzi o remont koszarowca na ul. tukasiriskiego to prawda, i e  Pan Miroslaw 

Wysoczariski jest Pel.nomocnikiem Burmistrza ds. Fortecznego Parku Kulturowego i do 

nadzorowania kilku innych rzecz zwiqzanych z funkcjonowaniem Twierdzy. Z tego co mi jest 

wiadomo na chwile obecnq wg tych informacji, ktore ja posiadam, moge nie posiadai wszystkich 

informacji, ale myile, ze to zostanie zweryfikowane poprzez wizyte konserwatora zabytkow i to 

zostanie wyjagnione tam na miejscu miedzy konserwatorem, pelnomocnikiem i ZAMG, ktbry 

w imieniu gminy zarzqdza tq nieruchomoiciq, poniewai gmina ma tam z tego co sie orientuje 

ponad polowe udzial6w, czyli wiekszoid udziaMw w tej kamienicy. Z tego co wiem, tam wykroczono 

poza zakres remontu, a miejmy SwiadornoiC, i e  ten budynek to jest X V I I I  wiek. Jest tam duio 

detali architektonicznych, ktbre majq wartost historycznq, chociaiby klatka schodowa, wypusty, 

piaskowce. Byt to kiedyi koszarowiec, w ktorym stacjonowala kawaleria. Na dole sq piwnice 

w ktdrych byly stajnie. Mamy t e i  opinie osoby, ktbra sic zna i zajmuje sie tego typu rzeczami na co 

dzieri tj. Pan prof. Podruczny, ktory zajmuje sie tq architekturq militarna, fortyfikacyjnq. Pan 

profesor opisal w swoim raporcie, bo on tam byl na miejscu, przeglqdat zakres tego remontu 

i stwierdzit kilka rzeczy, kt6re nie odpowiadajq stanowi faktycznemu i to trzeba wyjainid 

z konserwatorem, ieby pdiniej nie bylo tak, i e  konserwator zarzuci ZAMG lub wykonawcy to, i e  

zrobil cog nie tak jak w zakresie decyzji wydanej przez konserwatora. Tam chodzi o kwestie 

tynkow. W decyzji konserwatorskiej zakres zbicia tynkow, poniewai wystepujq tam tynki gliniane 

z X V I I I  wieku mialy by6 zbite do 2 metrow, a zbito je na calej wysokoici. I to jest chyba jeden 

z tych element6w1 do kt6rego mial zastrzeienia pelnomocnik, pewnie bylo t e i  i wiele innych, ale to 

trzeba wyjainii. 



Ad vocem radna Pani Elibieta ~ l e d i .  Wracajqc do mojego zapytania podjeliicie Panowie razem 

z Panem Kierownikiem M. Kokem decyzje bardzo szybkq, bo ona trwala w ciqgu dw6ch godzin 

odnoinie podpisania ,,za" uchwalq bqdi  ,,przeciwU. Nie wiem na ile byla malo wiarygodna, malo 

waina, ze podjql Pan tq decyzjg szybko i rbwniei oczekuje tej odpowiedzi, dlaczego akurat byla 

taka decyzja, a nie inna. Tynki w pierwszym zakresie prac mialy by6 zbite do 2 metr6w wysokosci, 

natomiast w momencie kiedy firma remontowa weszla na budynek, a zaraz powiem na jaki 

budynek to okazato sie, i e  te tynki odlatywaly same. I dlatego decyzja zarbwno z panem 

inspektorem oraz konserwatorem zostala podjeta, ze zbijamy te tynki dalej. Zostat tylko jaki i  

jeden fragment po to, aby Pan Pelnomocnik Wysoczanski i jego eksperci, czy tez towarzysze bo nie 

wiem czy sq ekspertami po prostu mieli jakby Swiadek historyczny do zbadania. Ten budynek przez 

miasto zostal przeznaczony nie na muzeum, lecz jako budynek mieszkalny, ale przez kogo 

zamieszkaly? - bezdomnych, ktbrzy dewastujq to nasze mienie publiczne i tak wazny zabytek na 

skale krajowq. Do te j  pory przyznawane sq mieszkania jednoizbowe matkom z dziedmi, czy tez 

trzem osobom, czy tez nastepnemu panu bezdomnemu. Pol roku temu zamieszkala w lokalu 

p. Chciuk, ktbra w okresie dwbch, trzech miesiecy zdewastowala totalnie ten lokal. W tej chwili 

miasto remontuje dla nastepnego pana bezdomnego. Sq dwie sprzecznosci. Sytuujemy tam ludzi, 

kt6rzy dewastujq mienie, zabytek, palq na schodach papierosy, rozpalajq ogniska na klatkach 

schodowych, ktorzy powiem brzydko swoje odchody przekazujq na te jakze zabytkowe drewniane 

podlogi. A w tej chwili, kiedy my mieszkaricy, bez zadnego dofinansowanie zdecydowalismy sie na 

remont i j u i  nie mowie o remoncie tylko o tym, aby nie zniszczylo sie to  totalnie, zeby ci ,,ili" 

mieszkalicy nie zniszczyli tego. My to ratujemy i w tej chwili przeszkadza nam Pan Wysoczaliski. 

Moje pytanie: zostal powolany przez Pana w marcu, to co robil przez ten okres dziewiqciu miesiecy, 

czy byl na urlopie? Nie zainteresowal sie zakresem prac wtedy omawianym. By) przedstawiciel 

miasta na zebraniu, gdzie podejmowaliSmy uchwaly w sprawie zakresu prac. Mam nadzieje, i e  

odpowiedi od Pana Burmistrza dostane w sprawie tego sprzeciwu odnoinie mojego odejicia z 

zarzqdu. Nie jestem w stanie dalej prowadzid tej funkcji. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko. W tej pierwszej kwestii, ja jeszcze raz tlumacze 

- ja tej decyzji nie podjqlem. Sq pracownicy, kt6rzy majq upowaznienie do podejmowania decyzji 

w imieniu Burmistrza. Ja nawet nie mialem koszulki w tej sprawie. Sq dwie panie w wydziale 

mienia i wsp6lnot mieszkaniowych, ktore sie tym zajrnujq ktbre chodzq na zebrania wspolnot 

i reprezentujq udzialy gminy. Na zadnym z tych dokumentow nie ma mojego podpisu i nie 

konsultujq tego ze mnq w zaden sposob. Jezeli mialyby kazdq decyzje konsultowad, w kazdej 

wsp6lnocie1 w ktorej gmina ma udzialy, to ja bym tu dostal szalu. To jest fizycznie niemoiliwe. 

Wracajqc do drugiego tematu, zwrddcie Panstwo uwage co sie dzieje w tym momencie. Znowu jak 

bumerang wraca kwestia zwiqzana z mieszkaniami. Kwestia, ktbrq Pani wymienila tej Pani ktora 

zostala zabrana spod mostu. I prosze mnie teraz zrozumied, to jest kwestia wyboru. Nie mamy 

odpowiedniego zasobu mieszkaniowego. Ja rozumiem i ubolewalem nad tym, i e  przyznalem tej 

Pani mieszkanie w tym budynku i wiem doskonale co ona tam robila, ale z drugiej strony mam 

zostawid czlowieka pod mostem, na mrozie ? To sq tego typu decyzje i zrozumcie to Panstwo, ze ja 

naprawde chcialbym sic tego pozbyd. Jezeli kt06 z Panstwa jest na tyle odpowiedzialny, i na tyle 

ma w sobie sily to prosze bardzo niech podejmuje takie decyzje. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zwrocil uwage, ze kazda decyzja podjeta w imieniu 

Burmistrza jest decyzjq Burmistrza. Ja tutaj apelowalby do Pana Burmistrza o jednq rzecz, jezeli sq 



decyzje, kt6re powodujq jakies turbulencje to  proponowalbym sic im przyjrzed. Jeieli byty jakies 

nieprawidlowosci to naleiy wyciqgn3d konsekwencje. Pan Przewodniczqcy zaproponowal, aby 

z rozpatrywania kazdego indywidualnego przyznania rnieszkania nie robid glbwnego ternatu sesji, 

tak jak to byto przez trzy czy cztery sesje w ternacie basenu. 

Glos zabrala radna Pani Anna Karolczak. Panie Burmistrzu, ja bylam swiadkiem rozmowy Pani 

~ l e d i  z Panem Kierownikiem. Ot6i, Panie Burmistrzu rnija sie Pan tutaj z prawdq, bo my bylysmy 

tutaj Swiadkami rozm6w miedzy Panem Kottern, a Panem w te j  sprawie. Zostaly z wydzialu zabrane 

te uchwaty. Pan Kolt j e  zabrat. BylySmy w wydziale po te uchwaty. Pan Koit zabrai i przy nas 

z Panem rozmawial telefonicznie i konsultowal z Panern tq decyzje, po czym powiedziat, i e  ma 

odmienne zdanie tak jak Pan Burmistrz i wyraziliscie oboje ,,sprzeciwU. Prosze nie mijad sie 

z prawdq. 

Ad vocem Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, ja j u i  nie 

bede tego kornentowal w iaden spos6b. Takie sytuacje nie mialy miejsca. Jeieli ma Pani dowody, 

nagrania, filmy, cokolwiek innego, bo jak to kiedys Pani powiedziala, to prosze je wykorzystad, 

u iyd w odpowiednich organach. 

Glos zabrala Pani Renata Urbaniak, ktora poprosiia o zakoriczenie dyskusji w tyrn temacie 

i przeniesienie dyskusji w sprawie mieszkari na Komisje. Jeieli chodzi o ludzi bezdornnych i Pani 

spod mostu, t o  niestety ale Pani Przewodniczqca i ja opiniowatySmy, aby te j  Pani przyznad 

mieszkanie, a czy dostala jeden pokbj czy wiecej to wydaje mi  sie, i e  naprawde jej sie nalezalo, 

czy zniszczyla czy nie zniszczyta. 

Przewodniczqcy rady Pan Tomasz ~ a b s k i  stwierdzil, ze temat przydzialu mieszkari bedzie wracai 

do czasu do p6ki bedzie niedobor tych mieszkan. 

18. Wnioski i oswiadczenia radnych. 

Glos zabral radny Pan Wojciech Lyszkiewicz. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu. W dniu 11 stycznia ztoiytem rezygnacje z uczestnictwa, czlonkostwa w Klubie ,,Lubie 

Klodzko". Powody, uzasadnienie pozostawiam do wewnetrznego rozpatrzenia klubu. Byla to 

wewnetrzna sprawa klubu. Nieuprawniony byt artykul w Euroregio Glacensis, w czwartek zeszlego 

tygodnia z ttustym drukiem i tytutem - Burmistrz traci poparcie - oraz kalkulacje gazety kiodzkiej 

w piqtek o spadku popularnoSci Burmistrza. Dzisiaj nie ma tych redaktorow bo im dlugo sesja 

schodzi, chyba nic ciekawego dla nich nie byto. W kaidym razie takie oswiadczenie t e i  wyslatern do 

obu gazet. Jest to nadinterpretacja redakcji i tych redaktorow, poniewai wystqpienie z klubu jest 

jak powiedziatem wczesniej wewnetrznq sprawq klubu i nie jest jednoznaczne z popieraniem czy 

nie popieraniem Pana Burmistrza. Nikogo nie upowaznialem do wyciqgniecia takich wnioskow, ze 

popieram lub nie popieram. Podkreslam jeszcze raz, jestem z Komitetu Wyborczego Wyborcow 

Okregu nr 6, jest to komitet niezalezny. Chcialern to tylko przedstawid, ieby  nie byto zadnych 

dalszych nadinterpretacji. 

Glos zabral radny Pan Tadeusz Krniecik, ktory odczytal swoje wystqpienie: ,,Minql 

pierwszy rok naszej kadencji. Nadszedl czas na refleksje i podsumowanie. Przypomnijmy sobie jak 



na poczqtku kadencji ze strony radnych ,,slusznychU posypaly sie gromy na radnych wybranych 

,,nieslusznieV. Stek pornowien i inwektyw byl  przedstawiany w prasie i periodykach na obszarze 

calego miasta. Jakby sie nic nie stalo do tej pory nie doczekali5my sie przeprosin co daje duio do 

mySlenia o autorach fakzywych oskarien. Tymczasem utrwalony przez radnych zwyczaj negacji 

przeniosl sie j u i  na 2016 rok. W tych uwarunkowaniach koalicja rzqdzqca zajeta intrygami niewiele 

zrobila dla dobra rniasta. A przez prowadzone miedzy sobq spory i oskarienia najwiecej mogli 

stracid mieszkaricy bedqcy w potrzebie. Niektorzy radni zamiast byd wierni zlozonemu Slubowaniu 

ulegl'i zbiorowej histerii i tracili cenny czas na marginalne wqtki. Kolejny raz wielu radnym by6 

moie zabraklo zdrowego rozsqdku i tak juz zostalo. Przy okazji chcialem powiedziee i e  

reprezentujqc piqty okreg wyborczy na sesjach Rady Miasta przedstawilem kilka wnioskow, 

z ktorych j u i  dwa zostaly wykonane. Na dzien dzisiejszy pozostaje do zatatwienia jeszcze cztery. 

Wiadomo jui, i e  budiet na 2016 rok nie jest wystarczajqcy. Dlatego, ieby  uniknqd zastoju 

inwestycyjnego wnioskuje o realizowanie drobnych, mniej kosztownych zadari. Mieszkahcy piqtego 

okregu wyborczego na spotkaniu z Panem Burmistrzem w dniu 8.04.2015 r. nabrali przekonania, 

i e  przedstawione drobne zadania bedq bieiqco realizowane, w celu poprawy estetyki 

i bezpieczeristwa na obszarach naszego miasta". 

Glos zabral radny Pan ZdzisCaw Duda, ktory odniosl sic do wczeSniejszych wypowiedzi w sprawie 

przydzialu mieszkari. Przypomnial, i e  wczesniej przydzial mieszkan byt opiniowany przez Komisje 

Spoleczng. Komisja ta opiniowala rowniei przydzial mieszkari na ul. Rodzinnej 114. Moina 

sprawdzid, kto naprawde przydzielal te  mieszkania. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc . Nie bede sic ustosunkowywal sic do wywodbw Pana 

Dudy. Bo nigdy nie powiedzialem, i e  Pan Duda tarnal prawo, powiedzialem, ze wowczas radni, 

kt6rzy w danej kadencji byli nie zachowali sie tak jak trzeba, a nigdy Pana nazwiska nie 

wyrnienilem. Ja chce tylko powiedziek, i e  Komisja Mieszkaniowa zostata po to  powolana, zeby Pan 

Burmistrz mial- narzedzie wsparcia spolecznego jakirni sq  radni, bo radni sq  wybrani przez 

spoleczeristwo i dajgc opinie automatycznie sq jakby glejtem spolecznym na poczynania 

Burmistrza. Dowodem na to - przytocze - jest przydzielenie mieszkania trzy, cztery lata ternu 

osobie, ktora z przyczyn losowych wykazala, i e  choruje na bialaczke, powainy stan zdrowia i tylko 

opinia Komisji Mieszkaniowej zadecydowala, i e  owczesny Burmistrz mimo wielkich oporow to  

mieszkanie danej osobie przydzielil. Ja nazwiskami tu nie bede operowat, bo kto jest w Komisji 

Mieszkaniowej doskonale wie kto, kiedy i dlaczego mieszkanie dostat. Jeszcze raz podkreSlam po to  

Komisja powstala, i eby  pomagad Burmistrzowi, a nie przeszkadzad. A dzisiaj widze, ze Pani 

Przewodniczqca za to, i e  wziela sie od wyborow za uczciwq i rzetelnq prace z zespolem ludzi, 

ktdrzy z niq wsp6lpracujqI to  zamiast jej podziekowak to dzisiaj sie na niq gromy wali. Gdyby 

w czerwcu bylo to  wlabciwie rozpatrzone jak opinie byly dane, to  nie byloby dzisiejszej awantury. 

Uwaiam, i e  nawet jak j u i  sie dalo to mieszkanie, jak to Przewodniczqcy Zabski zauwaiyl moina 

bylo przez pol roku zalatwid sprawe te j  skariqcej, polubownie rozwiqzad i ta Pani swojq skarge by 

wycofata. Tak w swoim czasie robil poprzedni wlodarz i wczegniejsi wlodarze zalatwiali. Byl 

problem, widzieli i e  nie ma racji to  natychmiast jak nie ma sie racji to trzeba ten problem 

rozwiqzad i pojsk drogq polubownq, a nie tylko zwalat sprawe bo ma sie wiekszosd w radzie, to  

moina zrobid co sie chce. 



Glos zabral radny Pan Zbigniew Nowak. Mam jeden wniosek od miesiqca lutego wnioskuje, 

abyimy w kaidym miesiqcu odbywali dwie sesje. Jedna sesja tylko i wylqcznie na temat mieszkan, 

a druga sesja byla normalna. 

Glos zabral radny Pan Jacek Banecki. Skoro tak dobrze sie bawimy to ja t e i  powiem dowcip. 

Reasumujqc wystqpienia niektbrych radnych, poniewai t e i  chcialem sie podlizad Burmistrzowi. 

Panie Burmistrzu skoro ma Pan decyzje ostatecznq jak tutaj niekt6rzy twierdzili i zawsze Pan ma 

racje, to  ja bardzo lubie Burmistrza, bardzo lubie Pana V-ce Burmistrza, Paniq Skarbnik i Paniq 

Sekretarz i ja bardzo poprosze o ten parking na Sp6ldzielczej. 

19. Sprawy roine. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  do biura Rady wplynela korespondencja 

z Klubu Radnych ,,Lubie Klodzko" zawierajqca informacje o zmianie skladu osobowego Klubu. 

Pan Przewodniczqcy odczytal t r e i t  pisma (zal. nr 36). 

Glos zabral radny Pan Ryszard Wojcik, ktory poprosil o oszklenie witrazy znajdujqcych sie w Sali 

Rajcow, uzupelnid ubytki, poniewai to powoduje wychlodzenie sali i trudnoSci z utrzymaniem 

odpowiedniej temperatury w pomieszczeniu. Jezeli chodzi o uchwatq w sprawie rozpatrzenia skargi 

z ubolewaniem stwierdzam, ze w uzasadnieniu nie ma slowa na bazie czego dzialala Komisja 

Rewizyjna. Jeieli to w jak imi  trybie bedzie zaskarione, analizujqc sytuacjc zawsze w uzasadnieniu 

przywoluje sie trzy opinie. Stanowisko Pana Burmistrza, stanowisko szefa wydzialu i trzecie 

stanowisko radcy prawnego. W tym ksztalcie to jest tak jakby cale zasady ustalila Komisja 

Rewizyjna, a tak nie jest. Trzeba sie zapoznak z jakimiS materialami i wtedy wydaC werdykt. 

Radny Pan Adam Kwas poinformowal, i e  stanowiska sq w aktach Komisji. 

Radny Pan Zdzislaw Duda podziekowal Panu Przewodniczqcemu Rady za wsparcie w organizacji 

iwieta Trzech Krbli. Nie bylo w tym roku tradycyjnego Orszaku Trzech Krbli, ale zorganizowane 

by40 wsp61ne koledowanie przed szopkq i wszystko bardzo dobrze wyszlo, i wszyscy byli 

zadowoleni. 

20. Zakoliczenie sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zamknql obrady mbwiqc: ,Zamykam obrady XIX sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakoliczenie sesji nastqpilo o godz. 18:50 
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